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GLASILO OSVOBODILNE FRONTE OKRAJA TRBOVLJE
TRBOVLJE, 11. marca 1949 Štev. 11.Loto II.

Ljudstvo trboveliskega okraia le z udeležbo 
pri volitvah dokazalo, da se ne pusti motiti 
od nikogar ter hote pod vodstvom OF, na 

čelu z našo Partiio graditi socializem
Z volitvami v odbore OF in dele

gatov za Ul. kongres LF Jugoslavije 
v nedeljo 6. marca 1949 je prebivalstvo 
trboveljskega okraja dokazalo svojo 
visoko zavest in pravilen odnos do 
Osvobodilne fronte. To je bil dan, ko 
so vsi zavedni državljani tako v indu
striji kot na vasi oddali svoje glasove 
za kandidate Osvobodilne fronte.

Ze priprave za volitve v odbore OF 
in delegatov za III. kongres LFJ so 
motno razgibale delavnost frontnih 
organizacij v trboveljskem okraju. Po 
vsem okraju so se vršili predvolilni 
sestanki, na katerih so frontovci izbi
rali kandidate, obenem pa razpravljali 
o nalogah OF v letošnjem letu. Vsi 
vaški ih krajevni odbori so se temeljito 
pripravili in na vseh odborih so bile 
sprejete kandidatne liste, katere so se
stavljati najboljši kandidati.

Ob vihranju zastav in na okrašenih
voliščih so bHe izvedene volitve.
Dan pred volitvami so povsod pri

pravljali prostore, določene za volišča, 
jih krasili, opremljali s parolami ih 
urejevali volilni material. Na cestah so 
se pojavile številne volilne parole, 
ljudstvo pa je živahno komentiralo o 
bližajočih se volitvah in kandidatih,, 
ki naj bi postali njegovi predstavniki 
v odborih OF. Proti večeru so zavi- 
hrale s hiš zastave, ki so še povečale 
slavnostno razpoloženje. Lepo so bila 
okrašena volišča zlasti na podeželju.

Lepo, dasi nekoliko hladno spomla
dansko jutro, je na dan volitev sprem
ljalo prve volivce na volišča in to pred
vsem one, ki so odhajali na delo ali 
pa na vlak. Tako so bila predčasno 
odprta volišča v cementarni v Trbovljah, 
v Hrastniku in v Zidanem mostu. Po
tem pa je vladalo na voliščih od zgod
njih jutranjih ur, do popoldne živahno 
vrvenje, ker je mnogo volivcev moglo 
voliti šele v popoldanskih urah, po 
prihodu z dela.

Potek volitev je pokazal veliko 
razgibanost ljudstva

Za točno obveščanje Okrajne volilne 
komisije o poteku volitev so skrbeli 
motoristi, ki so vzdrževali neprestano 
kurirsko vezo med volišči in komisijo. 
Poročila so prihajala redno vsako uro. 
Komisija je zabeleževala rezultate in 
uravnavala poročevalsko službo ter 
odpravljala vse organizacijske nedo- 
statke, ki so se pojavili tu in tam na 
terenu. Ves čas je delovala tudi 5član- 
ska tekmovalna komisija, ki je ocenje
vala posamezna volišča. Sestavljena jo 
bila na pobudo konference aktivistov 
OF Zagorja I., ki je napovedala tek
movanje vsem odborom OF v okraju 
Trbovlje v sledečih treh točkah:

1. Katera volilna enota bo najlepše 
okrasila volišče in okolico.

2. Katera volilna enota bo dosegla 
najvišji % udeležencev.

2. Katera volilna enota bo najpreje 
zaključila volitve 100%.

Z volitvami Je najprej zaključilo 
volišče v Cimernem nad Radečami, 
kjej *° do V»10 dopoldne volili 100»/o- 
Ob 11 dopoldan je dosegel 100% teren 
Zasavje pri Hrastniku, tema volišče
ma pa so sledila druga. V vseh centrih 
je bil naval na volišča večji v popol
danskih urah, kjer je bilo delavstvo 
dopoldne na delu. Volivci so prihajali 
na volišča vedrih lic in so po večini 
že poznali način volitev tako, da je 
odpadlo prečesto pojasnjevanje. To je 
omogočalo hiter potek volitev. Razen 
omenjenih volišč so dosegla 100% ude
ležbo tudi volišča v Loki pri Zidanem 
jnostu, v Zidanem mostu. Lokavcu, nn 
Kalu nad Hrastnikom, v Bobnu, v 
Dobrovcah pri Radečah ttd. Najbolj 
razgibano je bilo volišče v Hrastniku, 
kjer so dosegli tudi največji procent 
udeležbe, 98,55%. Celoten izid volitev 
je bil v trboveljskem okraju sledeč:

Trboveljski sektor je volil »kupno 
94,28%, hrastniški 98,55%, zagorski 
90,9%, radeški 89»/0, sektor Zidani 
most pa 98.5«/». Skupno je volilo v vsem 
trboveljskem okraju izmed 27.795 vpi
sanih volivcev, 26.707 volivcev ali 96,1«/« 
udeležencev.

Volitve so pokazale visoko zavednost 
ljudstva v našem okraju in dokazale, 
da se naše množice ne puste motiti od 
nikogar in da korakajo naravnost po 
poti v socializem.

VI. teren je sodeloval pri prosto
voljnem delu pri mestni ekonomiji in 
zadružnem domu na Kleku ter izvršil 
79 prostovoljnih ur. Tri žene pa so se 
vključile v produkcijo. Vli. in VIII. te
ren pa sta sodelovala pri šivanju za 
otroške jasli.

Na Dolu pri Hrastniku se je I 
vključilo nanovo 6 žena v | 

izobraževalni tečaj.
Na Dolu so žene osnovale aktiv, kt 

bo pripravil vse potrebno za pridobi
tev igrišča za otroke. V izobraževalni 
tečaj se je na Dolu ponovno vključilo 
6 žena, na Turju pa 4. Izvršen je bit 
seminar, na katerem so se žene sezna
nile z zgodovinskim pomenom 8. mar
ca in o vlogi žene pri graditvi snela« 
lizma.

Žene v Hrastniku ho pridobil« 25 
novih članic za SKl! D.

Vso pozornost so v času tekmovanj« 
posvetile hrastniške žene v študij QF. 
V študij so vključile 80 žena. Na treh 
terenih se že študij vrši redno. V tek
movanju za 8. marec in za proslavo so 
zajele 80«/* vseh žena. V tednu pred 
8. marcem so pogostile starčke, za ne
deljo 13. marca pa pripravljajo obisk 
v Domu onemoglih v Loki pri Zida
nem mostu. Posvetile so vso pozornost 
vključevanju žena v kulturno prosvet
no delo ter tako vključile v SKUD 
25 novih članic, za Rdeči križ pa 4® 
članic. Za otroške negovalke so prido
bile 10 deklet. Hrastniške žene pa so 
se tudi prav pridno udejstvov ale prt 
prostovoljnem delu.

Varujmo gozdove 
pred požari!

Letos je izredno suha in topla zima, 
vsied česar obstoja nevarnost, da bo 
nastopila predčasno nevarna letna 
doba, ko se pojavljajo gozdni požari. 
Vsem je znana agrarna škoda, ki jo 
povzročajo v naših gozdovih vsako leto 
požari. Tem požarom po so po večini 
vzrok otroci, pastirji, izletniki in turi
sti, ki zažigajo v gozdovih ali v njihovi 
neposredni bližini ognje, ti pa se vsied 
močnih vetrov in suhih gozdnih tal 
bliskovito razširjajo. V trboveljskem 
okraju je bilo letos že nekaj primerov 
gozdnih požarov, ki so jih otroci zane
tili ob igranju z ognjem. Pogašeni ■ so 
bili le s težavo in s sodelovanjem vseh 
v bližini se nahajajočih ljudi. Da bi 
se nesreče ne ponovile, opozarjamo vse 
starše, naj pazijo na svoje otroke, da 
ne bodo prišli do vžigalic; izletnike, 
ki obiskujejo naše izletniške vrhove, 
pa prosimo, da ravnajo pazljivo s 
cigaretnimi ogorki, s čimer bodo 
čuvali ljudsko imetje. Imejmo vedno 
pred očmi dejstvo, da predstavljajo 
naši gozdovi skupno narodno bogastvo, 
ki ga mora sleherni čuvati in po
speševati, ne pa z lahkomiselnostjo 
uničevati.

OBVESTILO
Okrajni odbor OF Trbovlje obvešča 

vse izvoljene delegate, da se vrši zase
danje plenuma okrajnega odbora OF, 
v nedeljo dne 13. marca, dopoldan ob 
9. uri v dvorani Okrajnega ljudskega 
odbora v Trbovljah. Za vse izvoljene 
delegate je udeležba strogo obvezna. 
Vsi naj prinesejo s seboj potrdili* o 
izvolitvi.

Okrajni odbor OF Trbovlje.

Stalim borba za visoko idejno 
življenje v frontnih kotičkih, 

naj bo neprestana skrb 
osnovnih organizacij

Praznik žena
]e bil v vsem trboveljskem okrajn 

dostojno proslavljen
Svečane proslave 8. marca v 

trboveljskem okraju.
Žene trboveljskega okraja so letoš

nji 8. marec proslavile v znaku tek
movanja in s primernimi proslavami, 
ki so se vršile po vseh večjih krajih 
trboveljskega okraja.

Proslava v Trbovljah.
Ze 7. marca so trboveljske žene 

Izvršile proslave po terenih, kjer so 
obravnavale pomen tega praznika ter 
si naredile načrte za bodoče delo. Pri 
svečani proslavi, katera se je vršila 
v torek zvečer v Delavskem domu, se 
je zbralo preko 60® obiskovalcev med 
katerimi je bilo 70»/0 žena. Po govoru 
tovarišice Eme Musarjeve je sledil iz
bran program,, katerega so izvajali 
člani SKUD Lojzeta Hohkrauta. Ob 
zaključku programa pa je bilo med 
najboljše žene razdeljenih 49 lepih 
knjig.

V Hrastniku so žene obdarile 
starčke.

V dvorani Doma kulture in prosvete 
se je zbralo lepo število Hrastničanov, 
med njimi preko 300 žena. Poleg izbra
nega programa so hrastniške žene cb 
tej priliki obdarile 33 starčkov z vso
to po 1000 dinarjev ter jih pogostile 
s pecivom. Poleg tega pa je bilo ob
darjenih 13 partizanskih vdov, ki so 
prejele denarne zneske in vsaka po 
eno pleteno štruco. Prav prisrčen je 
bil pozdrav pionirjev ki so pozdravili

navzoče s pionirskim pozdravom in 
deklamacijami. Pohvaliti je treba ge
sto Naproze iz Hrastnika, ki je z 
doprinosom 15.000 dinarjev omogočila 
obdaritev.

Proslave v Radečah, na Dolu pri 
Hrastniku, v Turju in Vrhovem.

Zelo lepo je uspela proslava na Dolu 
pri Hrastniku, kjer se je je udeležilo 
preko 250 ljudi, med njimi 200 žena. 
Govor je podal tovariš Petrič Veselili, 
večer pa so izpopolnili pionirji z raz
nimi .deklamacijami in pevskim zbo
rom. V Vrhovem so je udeležilo pro
slave 34 žena. V Turju je bila ude
ležba preko 80 ljudi, v Radečah pa sc 
je udeležilo proslave preko 100 ljudi, 
kar pa je vsekakor premalo za tako 
velik kraj.

V Zagorju so se žene obvezale za 
prostovoljno delo.

V Zagorju so se žene temeljito pri
pravile za proslavo. Nabito polna dvo
rana je bila dokaz zavednosti zagor
skih žena. Pri proslavi so sodelovale 
žene, šole, pionirji in pevski zbor. 2ene 
so sprejele sklep, da bodo sodelovale 
pri prostovoljnem delu na gradnji 
ceste »Miha Marinka«. Po zaključku 
proslave so poslale resolucije CK KPJ 
in GO LFJ.

V enomesečnem tekmovanju za
8. marec so žene trboveljskega 

okraja dosegle lepe uspdhe.
Žene v Zagorju so v tekmovanju za 

8. marec izvršile svoje obveznosti. So
delovale so pri predvolilnih sestankih 
in sprejele plan dela v vseh odborih 
njihovega terena. V študij OF so pri
tegnile 60 žena ter v času tekmovanja 
izvršile pri delu na opekarni 132 pro
stovoljnih ur, pri delih na eesti pa 
220 ur. V tem času so pridobile 2 to
varišici za otroške obiskovalke, 4 za 
otroške negovalke in eno tovarišico za 
čuvanje otrok zaposlenih mater. Skup
no z KLO so uzpostavile krpalnleo 
ter pridobile 50 naročnic za »Kmečko 
ženo«. Ker se tekmovanje nadaljuje, 
so postavile aktiv 8 žena, ki vodijo 
pregled celotnega tekmovanja.

Trboveljske žene so izvršile 
600 prostovoljnih ur.

Tekmovanje je zelo razgibalo žene 
v Trbovljah. Tako je I. teren izvršil 
46 prostovoljnih ur pri zadružnem do
mu na Kleku, pridobi) 12 naročnic za 
»Kmečko ženo« in 10 članic za RK.

III. teren je izvršil 280 ur prilivanju 
oblek za DID in 85 prostovoljnih ur 

.»Kmečko ženo« ter vključil 3 žene v 
produkcijo.

IV. teren je izvršil 35 ur pri šivanju 
oblek z aDID in 85 prostovoljnih ur 
pri mlečni kuhinji.

V. teren je izvršil 79 ur pri šivanju 
oblek za otroške jasli, pridobil 11 na
ročnic za »Kmečko ženo« ter vključil 
4 žene v produkcijo.

Živela Ljudska fronta Jugoslavije z našim učiteljem 
in voditeljem tovurišem Titom na čelu!



Stran 2- »ZASAVSKI UDARNIK« Štev. 11.

Brigadni sistem dela na) postane 
stalen sistem dela v naših rudnikih
Zaradi pravilne organizacije dela in 

visoke zavesti rudarjev je bil v pre
teklem letu dosežen lep uspeh rudni
ka. Pri izvrševanju plana pa so bile 
zagrešene tudi napake, vsled katerih 
ni bilo mogoče doseči v prvih mesecih 
plana. Tekmovanje samo je bilo orga
nizirano preveč kampanjsko, o uspehih 
tekmovanja pa je bilo vodeno premalo 
računa. Sele v drugi polovici leta so 
pričeli z načrtnim tekmovanjem in iz
boljšanjem dela, kar je dalo dobre re
zultate in omogočilo uspešen zaključek
II. planskega leta. V tretjem planskem 
letu pa je rudniška uprava podvzela v 
sodelovanju s sindikalno organizacijo 
vse ukrepe, da bi bil plan vsakodnevno 
dosežen. Posebna pozornost je posve
čena ustanavljanju novih brigad in 
uvajanju brigadnega sistema dela. Na 
Zapadnem obratu že delata dve briga
di na mehaniziranih čelih, v načrtu 
pa je ustanovitev še dveh brigad, 
©bratovodstvo in rudarji se zelo zani
majo za brigadni sistem, ki se je do 
sedaj izkazal kot najboljša metoda 
dela, ker se z njo dosegajo boljši uspe
hi, na drugi strani pa se ustvarjata 
tovarištvo in trdnejša vez med rudarji. 
ITudi na Vzhodnem obratu so že pri
čeli z brigadnim sistemom dela. Bri
gadni sistem obstoji v tem, da je na 
enem čelu postavljenih več brigad. Ta 
način je pokazal veliko boljši uspeh 
kakor pa način, da delajo na čelu ve
like brigade. Delo je lažje in se ne 
zgodi, da bi delal eden za drugega, 
kakor se še dogajajo primeri. V le
tošnjem letu bo uveden brigadni sistem 
na vseh deloviščih kjer koli obstoje 
možnosti za tako organizacijo dela. Vsa 
Skrb pa je posvečena mehanizaciji de
lovišč. Zapadni obrat je že mehani
ziran. Ker pa je letos odpadlo eno 
polje, na Zapadnem obratu, je uprava 
že takoj v pričetku leta uvedla novo 
mehanizirano čelo na Vzhodnem obra
tu, obenem pa se je izboljšal prevoz 
V podaljšku proge na Pleskem. V pre
teklem letu je delalo po normah fiO % 
yseh zaposlenih delavcev. Proučujejo 
pa so nove norme, ki bodo uvedene 
kot predpriprava za uvedbo tehničnih 
norm. Delavci, rudarji in tehnični na
meščenci so plačani po novi uredbi 
ter po učinku dela. Nova uredba o 
plačah delavcev v rudarstvu je mnogo 
pripomogla k izboljšanju tekmovanja

v doseganju planskih nalog. Najboljši 
uspeh je bil dosežen v decembru, ko 
so rudarji trboveljskega rudnika delali 
z veliko vnemo in z načrtnim tekmo
vanjem. Ta polet ni popustil v mesecu 
januarju, temveč se je stopnjeval in 
je bil zato tudi dosežen uspeh s pre
koračenjem plana za 4.7 %. Plan pa se 
prekoračuje tudi v februarju. Mnogo 
je pripomoglo, k temu dejstvo, da je 
vsa pozornost posvečena jamam in iz
vajanju plana investicij, s čimer so na
stale boljše odkopne prilike v jami. 
Zelo se je povečal tugli rudniški uči
nek. Napram mesecu decembru v letu 
1948. se je zvišal jamski učinek za 
7.3 % rudniški pa za 3 %. V veliki 
meri pa je bila izboljšana delovna 
disciplina. Odstotek skupnega števila 
izostalih je padel napram mesecu de
cembru za 9.1 %. tako da je bilo v ja
nuarju samo še 0.7 % neopravičenih 
izostankov. Velik odstotek pa tvori še 
vedno tzostanck namišljeno bolnih, 
zato je sindikalna organizacija pokre- 
nila vse potrebno, da na masovnih se
stankih in z večjim političnim delom 
doseže nižji odstotek takih bolnikov 
kar je v veliki meri že uspelo. S takim 
ukrepom bi bilo mnogo laže doseči 
plan, poleg tega pa bi odpadlo nedelj
sko obratovanje, s čimer bi bila omo
gočena pogostejša in boljša popravila. 
Na drugi strani pa bi lahko več delav
cev redno odhajalo na letni dopust. 
Uprava ima vsakodnevna posvetovanja 
z nadzornim osebjem in tehničnimi 
nameščenci in se sproti popravljajo 
napake, ugotovljene pomanjkljivosti pa 
sproti odpravljajo. Plan rudnika je 
razbit na posamezne obrate, delovišča, 
številke In slehernega rudarja. Vsakdo 
ve za svoje planske naloge. Dejstvo, 
da so vsi seznanjeni s planom, omogo
ča kontrolo, s katero je mogoče od
pravljati napake In nakazovati vsa
kemu posamezniku vzroke nedoseganja 
plana. Mesečno so poleg obratnih kon
ferenc širše proizvodne konference z 
upravnimi in nadzornimi organi ter s 
sindikati in Partijo. Na te konference 
prihajajo tudi udarniki in racionaliza- 
torji, ki dajejo svoje predloge za iz
boljšanje dela. Na ta način je omogo
čena trdna povezava med rudarji in 
telničnim osebjem, ki skupno odprav
ljajo napake, kar je tudi velikega 
pomena za doseganje plana.

V hrastniškem rudniku so premagali 
; začetne težave, ki so kile v prvem 

mesecu letošnjega leta

praktično pa polagajo izpit pri samem 
delu ter so jim v la namen določili 
posebno odkopno mesto.

Medtem ko so lansko leto zasipavali 
še na stari način, je bilo letos pri
pravljeno vse potrebno za mehanično 
zasipavanje delovišč. Kopanje prog v 
večjem profilu, na obeh obratih rud
nika v Hrastniku je omogočilo boljše 
zračenje in lažji dovoz na delovna 
mesta, kar je bilo lansko leto zelo 
slabo urejeno. To pa je posledica de
diščine iz stare Jugoslavije in iz časa 
okupacije. Ce bi se temu vprašanju 
posvečalo več pažnje v zadnjih letih 
po osvoboditvi, bi bile razmere v 
hrastniškem rudniku vsekakor boljše. 
Poleg izboljšanja dela pri odvozu v 
jami pa je važno, da je uprava rud
nika letni proizvodni plan razdelila na 
obrate in na delovna mesta do posa
meznega kopača. Vsak rudar, ki dela 
na odkopni številki, dobi točno dolo
čeno plansko nalogo, ki jo mora iz
da se je plan razdelil do posameznika, 
polniti vsak dan in ves mesec. S tem,

je omogočena dnevna in mesečna evi
denca o izpolnjevanju planskih nalog. 
Iz mesečnih, letnih in dnevnih grafi
konov lahko vsak rudar dnevno raz
vidi, kako se izpolnjuje plan po delo
viščih in kako je sam za dotični dan 
izvršil plansko nalogo. Drugo vpraša
nje, ki pa se postavlja pred celoten 
hrastniški delovni kolektiv pa je izbolj
šanje delovne discipline in zmanjšanje 
neopravičenih izostankov. Posebno ve
lik odstotek tvorijo tridnevna obole
nja. Povprečno je vseh izostankov 8 */•, 
kar kaže, da bo še mnogo dela na tem 
polju. Zmanjšati izostanke, pomeni iz
polnjevati plan, izginilo bo vprašanje 
delovne sile, izostalo nedeljsko obra
tovanje, poleg tega pa bo možno po
šiljati rudarje na redni letni dopust, 
izvrševala se bodo lahko investicijska 
dela in popravila jame, hrastniški rud
nik pa se bo s tem uvrstil med tiste 
kolektive, ki plan dosegajo. Da je že 
izboljšana organizacija dela, je raz
vidno iz tega, da je hrastniški delovni 
kolektiv v februarju presegel plan

Kot vsi rudniki, tako si je tudi rud
nik v Hrastniku zadal nalogo, da 
izvrši plan in da nakoplje čim več 
premoga, ker rudarji hrastniškega 
rudnika nočejo biti zadnji. Težkoče. 
katere so imeli v mesecu januarju, so 
nastajale predvsem zaradi slabih jam
skih razmer, gledalo se ni dovolj tudi 
na kvaliteto premoga in je zaradi 
tega bilo veliko .število vozičkov slabe 
kvalitete črtanih na trboveljski sepa
raciji. Pri tem so imeli škodo rudarji, 
ker niso dobili plačanih črtanih vo
zičkov, kar je brez dvoma zelo vpli
valo na izvršitev plana, ker ni bil 
premog slabe kvalitete vnešen v plan. 
Močno so vplivale na doseganje plana 
na stari način postavljene norme, ker 
■o bile postavljene za kubik Izkopa
nega premoga in se je zato vsakdo 
boril na odkopu, da nakoplje več pre
moga. pri tem pa ni pazil na kvali
teto. Tako je bilo dnevno črtanih od 
80 do 100 vozičkov samo na enem 
obratu. V mesecu februarju pa se je 
stanje izboljšalo, ker je bila uvedena 
norma na vozičke. Rudarji nakladajo 
na vozičke čisti premog in se borijo 
za boljšo kvaliteto na ta način, da že 
no mestu izbirajo jalovino, s tem pa 
zmanjšujejo število črtanih vozičkov. 
Zboljšanje kvalitete premoga pa Je 
dvignilo Uidi proizvodnjo, dočim v 
mesecu januarju rudnik Hrastnik ni 
dosegel n'--«-' Od obratov ga je do
segel le Ojstro 100V«, ni ga po dosegel

obrat Hrastnik, ki je bil visoko pod 
planom. Hrastniški rudarji so hoteli v 
mesecu januarju na vsak način doseči 
plan. Obrat Ojstro je napovedal tek
movanje obratu Hrastnik. Med rudarji 
je vladal velik tekmovalni polet za 
dosego plana. Obratovodstvo in upra
va rudnika sta sporazumno s sindika
tom v prvih dneh februarja mnogo 
razmišljala, na kakšen način bi od
pravili napake, da bi se tudi hrast
niški rudnik uvrstil med kolektive, ki 
dosegajo plan. Mnogo so razmišljali 
o tem, da bi se na vseh odkopih 
uvedla norma na kubični meter. Tako 
so prišli do zaključka, da je potrebno 
v rudniku uvesti brigadni sistem dela 
kjer koli bo to mogoče, da se bodo 
s tem dvignila proizvodnja, na drugi 
slranl pa izboljšala kvaliteta premoga. 
Tako so pričeli v rudniku z uvajanjem 
brigadnega sistema dela. S 1. marcem 
bodo ustanovili brigado, ki bo zaje
mala 36 do 40 rudarjev. S tem bodo 
omogočili postavljanje norm na vo
zičke, kar bo ugodno vplivalo na kva
liteto premoga, po drugi strani pa tudi 
na izpolnjevanje plana. Brigadni sistem 
dela hočejo uvesti na vseh deloviščih 
in nanje prenesti vse izkušnje, ki jih 
je pridobila mladinska številka 43, ki 
dela po brigadnem sistemu dela in 
presega normo za 20V« vkljub temu, 
da je šele malo časa ustanovljena. Na 
tej številki delajo novinci, ki so že 
položili teoretični izpit za kopače,

Enakomerno bral 
kompresor

Enakomerno brni kompresor v rokah 
brigadirja Alojza Hribarja in kosi pre
moga odletavajo na vse strani. Ostrina 
rudniškega krampa seka v razpokline 
premogovnega sloja. Poleg učnega ko
pača naklada vozač Tone vozičke in 
jih poriva na prosto. Više in više se 
kopiči hrastniški premog. V rovu Ojstro 
je ponovno prekoračena norma.

Lojze za trenutek odda svoj kompre
sor učnemu kopaču in si obriše s čr
no roko potno čelo, nakar gre na drugo 
stran okna. Tam minirajo in čistijo. 
Ko bodo gotovi, bodo začeli s kopa
njem, minirali pa bodo na drugem 
mestu.

Temnolasi 191etni Lojze je prišel iz 
bližnje vasi v premogovnik Hrastnik 
šele v preteklem letu. Njegovi svojci 
žive v majhni hišici s koščkom zemlje, 
katera pa ne more prehraniti vseh čla
nov družine. Lojze je bil že prej član 
mladinske organizacije in je upravljal 
kmečki aktiv. Zelo se je zanimal za 
kmečke zadruge, vmes pa je prišla v 
prejšnjem letu akcija mladincev za de
lo v novem Beogradu. Odšel je z Za
savsko mladinsko brigado, kjer je delal 
v prvi izmeni. Kmečki mladinec je 
videl velike mesto in mladino iz vse 
naše domovine, čutil je utrip masovne
ga dela in ustvarjanje novih tovarn. 
Na krožkih je slišal mnogo o velikih 
nalogah petletnega plana. »Borba za 
premog predstavlja temelj v borbi za 
industrializacijo naše zemlje!« Tako so 
govorili predavatelji. To je bil vzrok, 
da je mladi Lojze odločil: »Na vasi je 
delavcev dovolj, jaz pa bom povečal 
armado borcev za premog.«

Iz Novega Beograda se je vrnil kot 
udarnik in se prijavil za navadnega 
delavca v hrastniškem premogovniku. 
Stroje in kompresor je poznal dobro 
že z mladinske akcije. Po polletnem 
delu je napravil izpit za kopača. »Bor
ba za premog, borba za plan,« je sli
šal vedno med brnenjem kompresorja’ 
in zdelo se mu je, da doprinaša vsak 
udarec s krampom k ustvarjanju no
vega sveta, o katerem je toliko slišal 
v Novem Beogradu. Dosegel je normo 
in jo presegel za 5%, za 15%, za 35*/». 
Ko se je pred tedni začelo tekmovanje 
mladincev v vsej Sloveniji v čast IV. 
kongresu, je bil Lojze tisti, ki je dal 
pobudo za osnovanje mladinske brigade 
v rudniku. Ugotovil je, da se porabi 
dosti preveč časa za miniranje in čišče
nje pred vsakim začetkom kopanja, po 
prihodu na delo. Sestavil je brigado 
kmečkih mladincev, ki so šli po nje
govem zgledu v produkcijo, združil je 
dve številki in zrušil steno med dvema 
oknoma. Na razširjenem prostoru je 
bilo omogočeno brigadi, da je razvijala 
ves svoj delovni polet. Sedaj teče či
ščenje, kopanje in nakladanje neneho
ma. Omladinci, ki so šele kratek čas 
v rudniku, se vežbajo v vseh poslih in 
se že na svojih delovnih mestih zame
njavajo.

Lojze prihaja k svojim brigadnim ru
darjem in jih razvršča, nato pa se 
vrača zopet na svoje kopaško mesto In 
ponosno prime za kompresor..

Danes so naleteli na slabe plasti, bri
gada pa zaradi tega ne sme priti pod 
normo. Kompresor brni, krampi udar
jajo. Polni vozički lete z okna. Rov 
Ojstro doprinaša svoj delež k petlet
nemu planu.

Okrajni odbor RK 
je položil svoj letni 

obračun
V nedeljo je ianH OORKS v Tr- 

IrOrvlIjinh svoj redni IH,ni občini zbor, 
ma katerem je hšlo izmeti 25 enot za
stopanih 11 s 25 delegati. Občini zbor 
je otvcml predsednik društva tov- dir. 
Krusnik, ki je naikazaJ penim, vzgoj- 
iio in človekoljubno delo društva RK' 
v minulem letu. Poudaril je, da se 
Imi društvo še ▼ nadalje tvorilo /a 
utrditev miru in za zbliža«je meti 
vsemi svobodo]julmimi doniokratičiu- 
inj narodi svet«.

Navzoče sta pozdravila v imenu 
[O 01,0 predsednik okrajnega od- 
l»na tov. Povše Dušan, v imenu 
okrajnega odbora LMS pa toiv. Kle
men Anton, Tov. pnxl«edinik se jo 
zahvalil vsem delavcem RK za nji
hov požrtvovalni trud im poudaril, do 
so ovire, ki nam jih stavljajo države, 
ljudskih demokratki j, naše ljudstvo 
le še bolj strnile okoli K P, njenega 
vodstva in maršala Tila.

Po poročilih, iz katerih je bilo 
razviti,uti podrobno delo RK,' so se 
vršile volitve novega odIIvira pri ka
terih je bil ponovno izvoljen za pred- 
sdmika tov- dr. Krasnik.

Občni zlmr je bil zaključen s spre
jetjem sklepov v kalerih so se ob
vezali, dn lKnio priredili dva sama
ritanska tečaja, d« bodo uvedi j retina 
predaivaiuja v višjih myjredili osnovne 
šole, na gimnazijah im setleinlHkab, 
da liodo Ustanovili iui šolali zdrav
stvene aktive, povečali število člaiu- 
stvH, uvedli dopisovanje z inozem
stvom im določili stalnega ilo|nisnika 
za tisk.

PRVENSTVO CELJSKEGA 
OKROŽJA

Moštveno prvenstvo celjskega okro
žja se je končalo. V glavnem so Mie 
odigrane vse igre, razen dvoboja Ce
lje : Hrastnik. Ker Hrastničani niso 
prišli določen čas v Celje, so Celjani 
dobili 8:0. Zmagali so prepričljivo Ce
ljani s 5,5 točk naskoka. Rudar je za
sedel drugo mesto. Zanimivo je, da je 
s Celjem igral neodločeno. Preseneče
nje turnirja pa je zmaga Rogaške Sla
tine nad Rudarjem. Tretje mesto je 
lep uspeh za Savinjčane, ki so bili 
pred kratkim nagrajeni od Šahovske 
zveze Jugoslavije, za uspešno delo. 
Hrastniško moštvo j« bilo precej po
mlajeno, zato ni moglo doseči uspeha.

Končno stanje je sledeče:
SSD Celje 32 točk, SSD Rudar 2« 

in pol, SSD Savinjčan (St. Peter) 20 
in pol, SSD Edinost (Rogaška Slatina) 
11 in pol. SSD Hrastnik 10 In pol in 
SSD Bratstvo (Rogatec) 8 točk.
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O,tratni liudski odbor ie na IV. zasedaniu sprejel proračun
za leto 1949.

Na četrtem rednem zasedanju Okraj
nega ljudskega odbora Trbovlje, ki se 
je vršilo dne 5. marca, je bil med dru
gimi važnimi sklepi soglasno sprejet 
proračun za okraj Trbovlje. Uvodoma 
je lov. podpredsednik OLO Burkeljc 
Viktor podal poročilo, v koliko :o bili 
Izvedeni sklepi, sprejeti na III. zase
danju OLO-ja. Naloga, izvesti tečaje za 
poročevalce in predsednike KLO-jev, 
je bila izvršena, dasiravno ni bila ude
ležba na tečajih 100 odstotna, ker se 
tako KLO-ji, kot posamezniki niso za
vedali izdatnosti pomoči, ki jo lahko 
s tečaji nudi OLO.

Ustanovitev komunalne banke je 
preprečevalo pomanjkanje strokovnih 
kadrov, pa tudi pomanjkanje prostora. 
Trenutno se vrše adaptacijska dela 
prostorov, potrebni kader pa je na 
praksi v narodni banki.

Poverjeništvo za komunalne zadeve 
je imelo ustanoviti mehanično delav
nico, ki jo je tudi ustanovilo. Ustanov- 
novljena so tudi remontna podjetja za 
vzdrževanje stanovanjskih zgradb v 
vseh teh centrih, razen v Zagorju. Ni 
pa izpolnilo svoje naloge poverjeništvo 
za trgovino in preskrbo, ki bi moralo 
postaviti v vseh treh centrih buflete. 
Vzrok obstoji v pomanjkanju prosto
rov in v pomanjkanju potrebnega 
blaga za potrošnjo.

Nalogo, raziskati okrajna rudniška 
bogastva, je poverjeništvo opravilo. 
Raziskana so bila ležišča premoga, 
živega srebra, svinca in šamotne gline, 
zavod za pospeševanje proizvodnje pa 
ie ni opravil rezultatov.

Na področju socialno skrbstvenih za
dev bo predvideni Dečji dom v Trbov
ljah organiziran do konca marca, do- 
čim prehodnega doma v Hrastniku 
vsled pomanjkanja prostorov ne bo 
tnogoče realizirati.

Sklep, po katerem bi morali člani 
OLO-ja nuditi na sejah zborov voliv
cev in na zasedanju KLO-jev pomoč, 
ni bil zadovoljivo izvršen. Dočim so 
člani Izvršnega odbora posečali te seje, 
ostali člani OLO-ja niso zadostili ob
vezi, zato se tudi zbori in zasedanja 
niso vršila v takem smislu, kot je bilo 
zamišljeno. Tudi sektorske konference 
niso dosegle svojega namena.

Poverjeništvo za prosveto je ustano
vilo sektorske knjižnice, ki že nudijo 
prebivalstvu in prosvetnim delavcem 
potrebno leposlovno in politično čtivo. 
Centralna knjižnica je ustanovljena, ni 
pa še dokončno urejena. Po šolah in 
rudarskih centrih so bile osnovane 
mlečne kuhinje. Kulturno - umetniško 
delo pa še vedno vse preveč sloni na 
kulturno - prosvetnih referentih, ki pa 
n« zmorejo vsega, kar potrebuje naše 
ljudstvo.

Po teh ugotovitvah je predsednik 
Okrajnega odbora tov. Povše Dušan v 
uvodnem referatu poudaril ogromne 
uspehe, katere je dosegla naša država 
v veličastni borbi vsega delovnega ljud
stva Jugoslavije v borbi za izvajanje 
petletnega plana v letu 1948. ter na
glasil posebej uspehe delovnih kolek
tivov v trboveljskem okraju, kar vse 
je dalo podlago za sklepe, katere je 
sprejelo IV. redno zasedanje Okrajne
ga ljudskega odbora in kateri so. plod 
neprecenljivih izkušenj naše borbe za 
dosego socializma.

V svojem referatu je tov. predsednik 
predvsem naglasil, da letošnji prora
čun omogoča dvig življenjskega stan
darda delovnega ljudstva trboveljskega 
okraja. Poudaril je, da je potrebno po
svetiti vso pažnjo dvigu kmetijske pro
izvodnje vkljub temu, da je trboveljski 
okraj pretežno industrijski. To nalogo 
bodo izvršile predvsem kmetijske za
druge, katerih naloga bo, organizirati 
semenske postaje, strojne postaje in 
delavnice, zadružne drevesnice, vrtove, 
čebelnjake, organe za zaščito rastlin 
in živine in zgraditi zadružne kleti, 
sušilnice, mlekarne, poljske opekarne 
in kamnolome. Le s pospešenim delom 
in nudenjem pomoči kmetijskim zadru
gam, bomo v trboveljskem okraju dvig

nili kmetijstvo do tiste stopnje, do 
katere je že razvito v ostalih okrajih. 
Dotaknil se je gradnje zadružnih do
mov in prikazal velik napredek in raz
voj v ostalih okrajih. Trboveljski okraj 
pa je v tem pogledu napravil premalo.

*Pri gradnji zadružnih domov
bo potrebno v letošnjem letu 

več aktivnosti.
V trboveljskem okraju sta bila v 

preteklem letu dograjena samo dva 
zadružna domova, in to v Izlakah in 
na Lokah pri Litiji, dočim je vladala 
v ostalih krajih vse premajhna aktiv
nost. Do sedaj je v trboveljskem okraju 
organiziranih pet državnih in l'nu za
družna ekonomija, kar je vsekakor 
premalo. Zato je v letošnjem letu pred
videno v ta namen po načrtu okrajne 
kmetijske zveze zadrug 17 zadružnih 
ekonomij, ki bodo brez dvoma mnogo 
pripomogle k dvigu naprednega kme
tijstva v trboveljskem okraju. Naloga 
teh zadružnih ekonomij bo predvsem 
v tem, da bodo posvetile vso skrb 
večji proizvodnji zelenjave, ki je po
trebna za naša industrijska središča.

Osvajanje novih domačih surovinskih 
baz In pospeševanje proizvodnje iz 
lokalnih virov. Je ena osnovnih zahtev 

petleinega plana.
V letošnjem letu je osnovna naloga 

točno ugotoviti stanje naše lokalne 
obrti in industrije ter odstraniti vse 
pomanjkljivosti, ki smo jih storili v 
preteklem letu. Ugotovljeno je bilo, da 
se ni v zadostni meri ustanavljalo 
lokalno gospodarstvo, v katerega bi 
zajeli vse vire, za katere smo imeli 
možnosti v našem okraju. Ustanavlja
nju večjega števila gostinskih, trgov
skih in uslužnostnih podjetij, je bilo 
posvečeno dovolj pažnje, premalo pa 
je bilo napravljenega v pogledu usta
navljanja industrijskih, obrtnih In 
gradbenih podjetij, kakor tudi v po
gledu povečanja komunalnega gospo
darstva. Izvršila so se nekatera naj
potrebnejša dela v komunalnem gospo
darstvu v Industrijskih centrih, pre
malo pa je bilo posvečeno pažnje ko
munalni izgradnji naše vasi.

V tem pogledu so nekateri krajevni 
ljudski odbori razvili lastno Iniciativo 
v zadovoljivi meri. V letošnjem letu je 
naša naloga, zaostriti plansko discipli
no ter vsa izvenplanska dela v resnici 
izvrševali samo z izvenplanskimi sred
stvi, pa najsi bo to gradbeni material 
ali pa delovna sila, katero je treba 
mobilizirati s pomočjo množičnih orga
nizacij za prostovoljne akcije. Pred
vsem bo treba razviti novo lokalno 
industrijo, ki bo uporabljala lastne 
surovine, ki bo predelovala odpadke 
gozdnih in vrtnih sadežev, živinorej
skih in poljedelskih pridelkov ter upo
rabljala In predelovala lokalno rudno 
bogastvo. V sodelovanju s strokovnjaki 
in novatorji bo mogoče v naših pod
jetjih razvijati dopolnilno proizvodnjo 
in tako zagotoviti serijsko izdelavo 
predmetov za široko potrošnjo.

Obrtništvu Je treba posvetiti 
vso pozornost

Izredno važno mesto v dopolnilni 
preskrbi ima naše obrtništvo. Treba 
je posvetiti več pozornosti našemu 
obrtništvu, problemu novih kadrov, 
položaju učencev v gospodarstvu ter 
njihovemu šolstvu in razmejitvi obrt
niških obratov. V trboveljskem okraju 
je občutno pomanjkanje obrtnikov. En 
obrtniški delavec v elektrotehniški stro
ki pride v Trbovljah na 4320 prebival
cev, en vodovodni inštalater na 13.060, 
en urar na 4320 prebivalcev itd. Pred
vsem je število učencev v posameznih 
strokah izredno majhno. Ugotoviti bo 
treba potrebe vseh možnosti ter upo
rabiti čim več oblik vključevanja pri
vatnih obrtnikov v plansko proizvod
njo. Posvetiti bo treba vso j>ozornost 
obrtniškim zadrugam in organizaciji 
servisnih centrov, v katere se bodo 
vključili vsi obrtniki. Le na ta način 
bomo lahko olajšati delovnim ljudem

zadovoljevanje vsakdanjih potreb po 
naročilu in po popravilih.

V komunalnem sektorju Je najvažnejša
naloga izgradnja novih stanovanj.
V Sloveniji bo v letošnjem letu zgra

jenih 1339 novih stanovanj. Tudi v 
našem okraju je predvidena gradnja 
velikega števila stanovanjskih hiš, Ker 
pa nastaja pri tena problem delovne 
sile, bo treba pritegniti k delu člane 
OF in množične organizacije ter 
usmerjati na stanovanjske komunalne 
objekte prostovoljno delovno silo, ne 
glede na to, ali gre za lokalna, repu
bliška ali zvezna gradilišča stanovanj
skih zgradb. Ustanavljanje ter l/gra I- 
nja dečjlh jasli, domov igre in dela, 
kakor tudi vseh drugih ustanov in 
podjetij bo razbremenilo našo ženo, 
da se bo lahko v še večji meri vklju
čila v proizvodnjo. Ustanavljanje novih 
podjetij lokalnega značaja kot so to 
menze, restavracije, krpalnlce In čistil
nice ter slično, bo tvorilo veliko pomoč 
pri zaposlitve žena, na drugi strani 
pa bo omogočilo vključitev žena in 
mater v industrijo.

Nepravilen odnos do novodošle
delovne sile Je le poglabljal borbo

za izvršitev planskih nalog.
Borba za izvršitev planskih nalog se 

je v trboveljskem okraju zaostrila po
sebno v zadnjih treh mesecih lanskega 
leta. Predčasno so plan častno Izpol
nile steklarna v Hrastniku že 29. no
vembra, kemična tovarna v Hrastniku 
7. decembra in papirnica v Radečah 
21. decembra. Plan sta častno izpolnila 
tudi rudnika Trbovlje 22. decembra 
In rudnik Zagorje 30. decembra, do
čim ga rudnik Hrastnik ni izpolnil. 
Podjetjem, ki so izpolnila plan, so se 
pridružllj še kolektivi v cementarnah 
Trbovlje in Zidani most ter elektrarna 
Trbovlje, enako pa tudi večina ostalih 
podjetij. Borba za izvršitev plana Je 
bila ostra, temu pa so bile vzrok do
stikrat razne pomanjkljivosti. V naših 
rudnikih je bil, kakor tudi v ostalih 
podjetjih, najbolj pereč problem de
lovna sila. Kljub vsej potrebi po 
delovni sili pa se je pri nas pojavila 
fluktuacija delovne sile in to pred
vsem zaradi malomarnosti odnosa na- 
pram novodošlim delavcem, kakor je 
bil to primer v rudniku Hrastnik. Tako 
je bil na primer porast delovne sile v 
rudniku Zagorje v mesecu decembru 
in januarja letos 131 delavcev, delo 
pa je v istem času zapustilo 245 de
lavcev. V rudniku Hrastnik je došlo na 
delo 80 novih delavcev, zapustili so ga 
pa 104. Izredno pereč problem pa je 
bil prt gradbenem podjetju Zidar, kjer 
so uspeli zaposliti 136 delavcev, dočim 
pa je delovna mesta zapustilo 265 de
lavcev. Prav gotovo je nepravilen od
nos do delovne sile glavni vzrok, da 
so delo zapuščali, bodisi ker so se ču
tili zapostavljene, bodisi, da se odgo
vorni niso pobrigali za to, da bi te 
odnose izboljšali.

Okrajni plan Je bil presežen b
Plan Okrajnega ljudskega odbora 

smo dosegli 104% in to količinsko 112- 
odstotno, vrednostno pa 96%. Lokalna 
industrija trboveljskega okraja je kot 
celota svojo nalogo izpolnila. Letni 
plan je najviše presegla krojaška de
lavnica v Zagorju, in sicer vrednostni* 
za 84%, apnentee KLO Zagorja so 
presegle količinski plan za 12 %, vred
nostni pa za 22 %. Čevljarske delav
nice državnega sektorja Trbovlje so 
plan Izpolnile 108%, v Zagorju pa 107- 
odstotno. Ce upoštevamo vse izvenplan- 
ske gradnje, vidimo, da smo količinski 
efekt plana prekoračili. Po drugi stra
ni pa je bilo posvečene premalo paž
nje prioritetnim planskim gradnjam, 
kot na primer gradnji sedemletke v 
Zidanem mostu in vodovodu v Zagorju. 
Pri izvajanju lokalnega plana v le
tu 1948. nismo v dovoljni meri ujiošle- 
vali, da uspehi proizvodnje niso od
visni samo od proizvajalnih sredstev in 
surovin, temveč v veliki meri od tega,

kako smo delavcu, kot najvažnejšemu 
faktorju v proizvodnji osigurali po
goje za njegovo življenjsko eksistenco. 
Nedovoljna kontrola v tem pogledu je 
vsekakor zmanjševala naše uspehe pri 
prebivalstva se je v letu 1948. dvignila 
v primerjavi z letom 1939. za 156.5 
izgradnji socializma. Kupna moč našega 
odstotka. Plan zagotovljene preskrbe 
je bil v glavnem izpolnjen, razen v 
tekstilijah, kjer se še realizira. Pri 
prodaji so se dogajale večje ali manjše 
napake, kar se je z.godilo delno vsled 
slabe kontrole. Tudi tržišča so bila sla
bo založena s sadjem in zelenjavo. Ve
čina teh napak je posledica neelastič- 
nosti ljudi, ki odgovarjajo za redno 
preskrbo prebivalstva v naših okrajnih 
trgovskih podjetjih, v manjši meri pa 
tudi njihova neodgovornost za nabavo 
tistega blaga, ki ga naše ljudstvo vsak 
dan potrebuje.

Pri Izvrševanju plana v kmetijstvu 
so bili doseženi lepi uspehi.

Pri izvrševanju plana v kmetijstvu 
so bili doseženi še dokaj dobri uspehi, 
če upoštevamo današnje stanje kme
tijskih gospodarstev. Setvenega pianu 
sicer nismo v celoti izvršili, kakor tudi 
ne plana kmetijskih rastlin. Plan od
kupov je bil v splošnem presežen, naj
več pri odkupu žita (263 %). V živino
reji je bil dosežen lep napredek. Pro
izvodnja lesa je bila v vseh asortimen
tih dosežena in presežena za 66.5 %

Proračun za leto 1949. Je znatno 
višji od leta 194«.

Okrajni proračun Je za leto 194®. za 
15.160.0U0 din višji od lanskega. Po
stavke so večje predvsem za prosveto 
in socialno skrbstvo. Izdatki pa so več
ji v administrativnem delu proračuna, 
to pa zaradi večjega števila uslužben
cev in pa radi stroškov za izpolnitev 
in vzgojo novega kadra. Izterjava dav
kov iz prejšnjih let in začasnega pred
pisa za leto 1948. je bila izvršena v 
našem okraju do 31. decembra 1948 
91.2%. V tem času pa ie niso bili upo
števani predpisi, ki so že rešeni, tako 
da se je procent zvišal na 95 %. Za 
odmero v letu 1948. smo se lahko glede 
na pridobljene Izkušnje in razpolož
ljivi čas temeljito pripravili. Ze v 
avgustu I. 1948. smo pričeti z ugotav
ljanjem dohodka v kmetijstvu in indi
vidualnim dohodkom iz posameznih 
kmetij. V decembru je bilo to delo v 
celoti opravljeno ter se bo sedaj na 
množičnih sestankih z uporabo davčnih 
stopenj določevalo višino davka, ki od
pade na ugotovljeni dohodek.

Progresivna davčna lestvica omogoča 
našim kmetom vedno več sredstev za 
izboljšanje njihovega gospodarstva in 
za dvig njihove življenjske ravni. Tak 
način obdavčenja pravilneje upošteva 
odnos davčnih zavezancev do skup
nosti, ker se ravna po tem, ali kmet 
prodaja po vezani ceni ali na prostem 
trgu, ali ima dohodek samo iz svojega 
gospodarstva, odnosno še kak drug do
hodek in ali je delovno sposoben ali ne.

Veliki uspehi, ki smo Jih dosegli v 
borbi za plan, so uspehi naše Partije 
in preko nje revolucionarne ljudske 
oblasti, v kateri ima vodilno vlogo 

delavski razred.
Delovno ljudstvo Jugoslavije je v 

preteklem letu pokazalo zavidljive 
uspehe pri izvajanju planskih nalog. 
Tudi naši kolektivi, predvsem rudnik 
Trbovlje in Zagorje, so pokazali z no
vimi načini tekmovanja lepe uspehe. 
Razna tekmovanja v čast 1. maja. 
I. kongresa ESJ, II. kongresa KPS ter 
na čast 29. novembra so dokaz visoke 
zavesti delovnih kolektivov trbovelj
skega okraja. Pri vseh tekmovanjih je 
bil rudnik Trbovlje na prvem meslu 
med rudniki v Sloveniji. Organizacija 
novih mladinskih številk, delovnih bri
gad, ki danes visoko presegajo normo, 
dokazuje, da naši rudarji vsakodnevno 
tekmujejo in da mnogokrat presegajo 
dnevni plan. To nam dokazuje tudi 
vrsta udarnikov, saj je bilo v zadnjih
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Okrsjn; Hunski odbor je na IV. zasedanju sprejel proračun
za leto 1949.

Bttrih mesecih proglašenih v okraju 
VOH delavcev, kar je najlepši dokaz nji
hove visoke politične zavesti in f>dgo
vor na vse klevete proti našemu vod
stvu. Udarniki v rudnikih Trbovlje, 
Zagorje, Hrastnik, steklarni Hrastnik, 
cementarni Trbovlje in drugih kolek
tivih so dokaz jeklene volje našega 
delavstva za izvrševanje planskih 
nalog.

Kolektivi rudnik Trbovlje, Cemen
tarna in steklarna Hrastnik so se uvr
stili med najboljše delovne kolektive 
In prejeli visoka priznanja, prehodne 
zastave in denarne nagrade.

Delovni kolektivi so se poleg uspešne 
borbe za plan tudi častno udeleževali 
prostovoljnega dela, saj je bilo izvrše
nih in raznih delovnih akcijah 171.839 
delovnih ur, z udeležbo 3678 članov. 
Na gradnji ceste Mihe Marinka od 
Hevškega proti Zagorju preko Slačnika 
je bilo opravljenih 21.80U prostovoljnih 
delovnih ur. Del sc je udeležilo 4918 
delavcev, ki sos tem prihranil nad 603 
tisoč dinarjev.

V zaključnem delu svojega govora je 
tovariš predsednik poudaril važnost 
vzgoje novih kadrov v naši industriji 
ter naglasil, da se v naših podjetjih 
posveča vse premalo pozornosti do
bremu obisku raznih tečajev. Kader 
Si bomo zasigurali v naših šolah, Icate- 
rtm pa moramo posvečati nnogo več 
pažnje. Mladino je treba vzgajati v 
duhu tradicij narodno-osvobodilne bor
be, v duhu socialističnega patriotizma 
in praktičnega internackmallzma. Z 
vzgojo novih kadrov in s še večjim 
delovnim poletom, bomo graditi sociali
zem naprej, da bo naša država čim 
preje elektrificirana in vzpostavljena 
težka industrija, ker nočemo biti še 
nadalje zaostala agrarna država. Za
vest, da se moramo opreti na lastne 
sile, prevzema danes stotisoče delovnih 
ljudi. To nam je jamstvo, da bomo 
s izpolnitvijo petletnega piana izbo
jevali zmago na široki fronti za socia
lizem, čeprav to danes ni všeč niti 
našim prijateljem na vzhodu.

Predsednik vlade tov. Miha Marinko 
na skupščini

Zc pred referatom je prišel v dvo
rano predsednik vlade tovariš Miha 
Marinko, ki ga je po podanem refe
ratu pozdravil delovni predsednik, na
vzoči pa so ga z dolgotrajnim navdu
šenim ploskanjem in skandiranjem 
sprejeli med se, nakar je lov. pred, 
tednik prisostvoval nadaljevanju okraj
ne skupščine.

Vsi volivci so dolžni pomagati 
ljudski oblasti.

Referatu tov. predsednika Povšeta 
Dušana je sledilo tajniško poročilo, 
katerega je podal tajnik Sorn Ivan. 
Predvsem je poudaril sodelovanje vo
livcev pri pomoči ljudskim odborom. 
Od zadnjega zasedanja se stanje vo
livcev v pogledu pomoči ni dosti spre
menilo. Delo IO je tesno povezano z 
OLO in KLO-ji. Člani OI .O pa niso 
pri tem delu storili dovolj, ker se niso 
zavedali, da je odborniško mesto zanje 
dolžnost. Premalo so pomagali z na
sveti ljudskim odborom in tako se je 
dogodilo, da se zasedanja ljudskih od 
borov niso v redu izvrševala. Primer 
za to je Loke-Kisovec, kjer se zadnje 
zadnje zasedanje sploh ni moglo Vršiti. 
V Radečah se je pričelo z enourno za
mudo ter so bili sklepčni šele potem, 
ko so enega člana LO šli iskat na 
dom. Zelo majhen odstotek odbornikov 
se udejstvuje v upravnem poslovanju 
KI,0. Najslabši pa so v tem pogledu 
odborniki, člani sindikatov, ki' se izgo- 
vurjajo, da delajo v sindikatu, v res
nici pa ne delajo ne v sindikatu, ne 
v ljudskem odboru. Na zadnjem zase
danju je.bil sprejet sklep, da se bodo 
zbori volivcev vršili po volivnih eno
tah. Ta sklep pa je bil izvršen le 50%. 
Tudi sektorske konference, ki so imele 
namen pregledati sklepe III. zaseda
nja, so bile maloštevilno obiskane. Vse

to je povzročilo, da so se delale na
pake v delu KLO-jev, zlasti pri od
kupih, kakor je bil to slučaj pri odku
pu živine in prašičev, kjer so se doga
jali primeri, da so ravno člani OLO-a 
bili prvi, ki niso razumeli, zakaj in 
kako se vrši ta odkup in so začeli 
klati svoje od 20—50 kg težke prašiče. 
Jasno je, da so s takim ravnanjem 
pritegnili za seboj še delavce in malega 
kmeta, katerim ta akcija ni bila name
njena ter je bila pri tem napravljena 
ogromna gospodarska škoda. A ko bi 
obstajalo tesnejše sodelovanje z LO, ne 
bi rrikdar prišlo do takih primerov.

Da bi se odborniki KLO čimbolj 
seznanili z delom, je 01.0 organiziral 
tečaje za poročevalce in predsednike 
KLO-jev. Zaključki tečajev so poka
zali razširjeno znanje ter se že po ne
katerih KLO-jih vidijo uspehi. So pa 
tudi posamezni KLO-ji. ki niso vzeli 
stvari resno in se tečajev niso udcle^ 
žili niti predsednik, niti poročevalci. 
Zato je bilo tudi delo v teh krajevnih 
odborih zelo slabo.

Drugo vprašanje je sodelovanje vo
livcev pri upravnem poslovanju LO. 
Zbori volivcev so se po večini odborov 
vršili centralizirano, zato je bila tudi 
udeležba takšna, da skoraj niti edep 
teh zborov ni bil sklepčen, pa tudi 
vsebinsko in organizacijsko nepriprav
ljen. Tak je bil primer v Zagorju, 
kjer so bili zbori volivcev sklicani po 
volivnih enotah — pa se niso vršili 
zaradi slabih političnih in tehničnih 
predpriprav. Dogodili pa so se tudi 
primeri, da nekateri odborniki niso 
prišli na zbor volivcev, vsled česar je 
nastala med volivci upravičena kritika. 
Nasprotno pa imamo primere, kjer se 
je procent udeležbe dvignil ravno za
radi decentralizacije zborov. — Sklep
III. zasedanja je pravilno upošteval 
MI.O Trbovlje, ki je vzpostavil svete 
državljanov, ki so v kratkem času po
kazali že uspešno delo in lep napredek.

Predsednik vlade tov. Miha Marinko 
je govoril.

Po obširni diskusiji o obeh referatih 
je povzel besedo predsednik vlade LR 
Slovenije tov. Miha Marinko. IGovor 
predsednika vlade LRS Miha Marinka 
bomo objavili v priiiodnji številki.)

Nato je skupščina sprejela odlok o 
zaključnem računu za leto 1947, odlok 
o dodatnem proračunu za leto 194d. ter 
proračun za leto 1949. Proračun 01,0 
v Trbovljah za leto 1949. je sestavljen 
sledeče:

Proračun 01,0 Trbovlje znaša din: 
dohodkov 59,644.000
izdatkov 59,644,000

in obsega:
a) proračun 01,0 Trbovlje

z dohodki 39,332.000
izdatki 39,332.000

b) zbirni proračun KLO-jev
dohodki 

izdatki 
primanjkljaj 

Od skupnili izdatkov 
je predvideno za investicije 
za vzdrževanje republiških 

in okrajnih cest 
za administracijo

20.312.000
20.698.000

386.000
09.644.000
12.608.000

7,083.000
39,953.000

9 Iz kredita za investicije din 12,608.000 
se bodo finansirala sledeča dela:

1. Elektrifikaciia Čeče, Dobo
vec, Mlinše 490.000

2. Graditev barake pri
aOgradu« Trbovlje 310.000

3. Vodovod v Marnem 110.000
4. Dozidava gimnazije

Trbovlje 1,000.000
5. Gradnja šole v Zidanem

mostu 2,200.000
6. Gradnja 12. stanovanjske

hiše v Trbovljah 5,100.000
7. Adaptacija Spančeve kolo

nije v Trbovljah 1,000.000
8. Kanalizacija v Trbovljah 150.000
9. Kanalizacija v Zagorju 100.000

10 Vodovod v Zagorju 918.000
-11* Vodovod v Hrastniku 300.000

12. Kanalizacija v Hrastniku 150.000
13. Kanalizacija potoka v

Hrastniku 880.000

Skupaj 12,608.000
Iz lastnih sredstev podjetij lokalhega 

pomena (dobički in amortizacija) se 
bo gradilo sledeče:
1. Ureditev ekonomije na Sirju 890.000
2. Gradnja cesta Mihe Ma

rinka v Siačniku 1,000.000
3. Razširitev Izolirnice v

Trbovljah 1,000 000
4. Vodovod v Marnem 110.000
5. Vodovod v Zagorju 512.000

, Skupaj 3,512.000

Prosveta in ljudska kultura
Zn dvig ljudske kulture in prosvete 

je predvideno din 12.157.000. 
Najvažnejši izdatki v tem delu so:

1. izdatki "za predvoj. vzgojo 150.000
2. administrativno-upravni tečaj 200.000
3. dijaške podpore 350.000
4. počitniške kolonije 180.000
5. šolske in mlečne kuhinje 200.000
6. podpora ljudskim knjižnicam <30.000
7. vzdrževanje gimnazije v

Trbovljah in Zagorju 239.000
8. Dijaški dom v Trbovljah 310.200

Razen teh izdatkov so predvideni v 
tem delu tudi osebni izdatki profesor
jev in učiteljev v skupnem znesku 
din 10,289.oO().

Socialno zdravstvena zaščita ljudstva.
izdatki za socialno zdravstveno zašči

to ljudstva znašajo din 4,225.000.
Za potrebe ljudskega zdravstva je 

odobreno din 1.412.400.
Kazen plač zdravstvenega osebja v 

znesku din 1,030.300 so določeni tudi 
krediti za zdravljenje nepremožnih 
din 59.000, za posvetovalnico za matere 
in otroke din 25.000, za protituberku- 
lozni dispanzer din 25.000, za sanitar- 
no-epidemioioško postajo din 103.800 
ter reševalno postajo din 60.000.

Kredit za socialno, skrbstvo je dolo
čen v znesku din 2,812.600.

Najvišij znese): din 1,361.000 je na
menjen starim in onemoglim, ki so iz
ven domov za onemogle. Izvendomska 
zaščita socialno ogrožene mladine ima 
predvidenih din 292.100. Ustanovljena 
je čakalnica za matere in otroke v Zi
danem mostu.

Predvideni stroški vzdrževanja bodo 
znašali din 98.000.

Za vzdrževanje netto budžetirane 
ustanove • Doma onemoglih v Loki je 
določenih din 935.800. — V tem domu 
se oskrbuje 70 onemoglih.

Izdatki državne uprave
Za potrebe državne uprave je dolo

čenih din 9,362.000. V tem deiu so zasi- 
gurani krediti za osebne izdatke volje
nih članov sistemiziranih uslužbencev 
in tehničnega osebja. Materialni izdatki 
OLO so določeni v znesku 1,230.000 
dinarjev. Za uničevanje škodljivcev, 
zatiranje nalezljivih bolezni in za 
splošno povzdigo kmetijstva smo pla
nirali din 125.000.

Proračunska rezerva — dotacije
V proračunski rezervi din 2,395.000 

so namenjeni krediti za nepredvidene 
in premalo predvidene izdatke, ki bi 
se pojavili med letom. Za kritje pri
manjkljaja gospodarsko slabim KLO 
je določena dotacija din 386.000.

V splošnem zakonu o proračunu za 
leto 1949. je določeno obvezno zniža
nje administrativnih izdatkov za deset 
odstotkov, — Vsled tega je potrebna 
skrajna šlednja s proračunskimi sred
stvi. Cim več bomo prištedili, tem več 
sredstev bo na razpolago za gradnjo 
težke industrije, ki je predpogoj za 
socializacijo naše države.

Po diskusiji in sprejemu proračuna 
za leto 1949. sta bila sprejeta še od
loka o obveznem prijavljanju stanja 
živine ter odlok o zdravstveno zaščit
nih merah v ravnanju a živino. Oba

odloka sta bila obširno razložena, otH 
enem pa je bila prikazana nujnost iz
vršitve obeh odlokov.

Obrazložitev odlokov o stanju 
živine in zdravstveno zaščitnih 

merah v ravnanju z živino
Naš okrajni petletni plan, ki smo 

ga s posebnim odlokom uzakonili na 
enem naših prejšnjih zasedanj dne 
11. aprila 1948 in mu dali s tem za 
območje našega okraja zakonsko moč, 
postavlja pred nas tudi na področju 
živinoreje določene konkretne naloge 
in terja od nas njih izvršitev.

Ena osrednjih nalog našega kmetij
skega gospodarstva je dvig živinoreje, 
tako številčno kakor kakovostno. Go
vejo živino, ki je štela v 1946. letu 7380 
glav, bo treba povečati na 9020 glav 
v ietu 195L, število konj od 1423 na 
1700, ovac od 1511 na 2330, prašičev 
od 6960 na 8070. Številčni in kako
vostni dvig perutnine, kuncev in dru
gih malih živali, ustanovitev kokošjih 
farm, Ureditev konjaške službe itd., pa 
so druge važne naloge, ki smo si jih 
naložili s sprejetjem okrajnega pet
letnega plana.

Vse te naloge zahtevajo od nag 
ukrepov in otipljivega dela. Zgraditi 
to delo na pravem koncu pa pomeni 
uspešna izvršiti naloge. Jasno je, da 
je dvig živinoreje v najtesnejši* zvezi 
z njeno kulturo in higieno. Cisti, zrač
ni in svetli prostori, v katerih so 
nastanjene živali, pravilno krmljenje, 
nastiljanje ?n redno čiščenje živine ter 
pravilno postopanje z živino so pred
pogoji, brez katerih ne moremo upati 
na vidne in otipljive uspehe v našem 
prizadevanju za številčni in kako
vostni ^vig živinoreje.

Zato je okrajni izvršilni odbor pri 
svojem izvrševanju tega dela planskih 
nalog sestavil osnutek odloka o zdrav- 
stveno-zaščitnih merah v postopanju z 
živino, ki ga na tem zasedanju pred
laga celotnemu Okrajnemu ljudskemu 
odboru v proučitev, event. dopolnitev 
in sprejem.

Naša gospodarstva in poedini izdrže- 
Valci posameznih vrst domačih živali 
se vse premalo zavedajo odločilnega’ 
pomena pravilne nastanitve živine in 
higiene nastanbenih prostorov, te stva
ri čisto napačno smatrajo kot zadevo, 
ki se tiče le njih samih, pozabljajo 
pa pri tem, da je kulturnost vsakrš
nega gospodarjenja osnovni temelj sle
hernemu napredku in da so vzorno 
urejeni, hlevi, svinjaki, kokošnjaki itd., 
stvar nas vseh, slika vsega okraja in 
izraz kulturne ravni vsega našega 
ljudstva. Jasno je, da pri taki misel
nosti ne moremo računati na posebne 
uspehe in da z dopuščanjem teh napak 
naša živinoreja, če jo gledamo v vse
državnem merilu, ne gre svojo zdravo 
pot v smislu naših teženj, dvigati jo 
na najvišjo stopnjo, za kar v naši 
državi brez dvoma obstoje najpovolj- 
nejši pogoji. Izgradnja socializma pred
postavlja namreč predvsem graditev 
socialističnega gospodarstva, to pa po- 
meni ne samo industrializacijo in elek
trifikacijo dežele, marveč tudi visoko 
razvito kmetijstvo, ki bo slej ko prej 
predstavljalo glavni in vedno močnejši 
vir pridobivanja deviz, s katerimi 
kupujemo surovine in proizvode, ki 
jih pri nas nimamo.

Zato pa je potrebno našega kmeta, 
rejca živine, prevzgojiti tudi v tem, 
da bo vprašanje živinoreje pričel gle
dati z drugačnimi očmi, iz vidika 
našega celotnega kmetijstva in nje
gove perspektive, ne zgolj iz vidika 
svojih lastnih potreb.

Iz , teh razlogov predlagani odleta 
postavlja skrb za higieno živalskih 
prostorov in pravilne nastanitve živali 
kot obveznost za vsa gospodarstva in 
vse zasebnike, ki vzdržujejo domače 
živali in predpisuje način in pogoje 
pravilne nastanitve. Popolnoma jasno 
pa je, da tega odloka ne smemo sma
trati kot formalni neživljenjski admi
nistrativni ukrep, marveč kot ukrep, 
J<i bo življenjsko reševal ta vprašanja 
in upošteval večje in manjše možnosti«
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O it rajni ljucski ocbor te na V. zasedati u s • reje! proračun
za leto 1949.

predvsem pa jc naperjen proti tistim, 
ki možnosti imajo, pa tega ne store, 
bodisi iz zanikrnosti ali pa ker nočejo. 
Zanje je predvidena za kršitve določb, 
ki jih vsebuje odlok, denarna kazen 
do 2000 din ali pa poboljševalno delo 
do 20 dni. Ti ukrepi pa imajo svoj 
glavni namen ravno v tem, da se na
šega kmeta pripravi k pravilnemu 
gledanju na splošno važnost in pomen 

. ter vlogo živinoreje in kmetijstva sploh 
.v našem narodnem gospodarstvu.

Odnos poedinih vzdrževalcev doma
čih živali in drugih oseb, ki imajo 
opraviti z živino, je v mnogih pri
merih takšen, da ne ustreza načelom 
humanosti. Živali so pogosto od raznih 
neodgovornih elementov izpostavljene 
trpinčenju in drugačnemu nepravil
nemu ravnanju. Doslej za take suro
vosti, ki se pri nas često dogajajo, 
nismo imeli predpisov, ki bi dajali 
pravno podlago za preganjanje tovrst
nih prekrškov. S predlaganim odlokom 
pa je tudi to urejeno in bodo takšni 
neodgovorni ljudje strogo kaznovani.

Napredek živine pa je v veliki meri 
odvisen tudi od vodstva točne evidence 
nad stanjem živine. Brez točne evi
dence ni uspehov. Evidenca nam omo
goča stalen pregled nekega stanja in 
tlgotavljanja uspehov ter pravilno in 
pravočasno ukrepanje, če se uspehi ne 
pokažejo ali prepočasi teko. Z evi
denco stanja živine pa bomo omogočili 
tudi kontrolo nad prometom z živino 
in prvočasno posegli vmes, če se bodo 
pojavili škodljivci, ki bodo z raznimi 
špekuiatavnimi nameni skušali zavirati 
borbo za napredek našega kmetijstva.

■ ’.ato je Okrajni izvršilni odbor izde
lal tudi osnutek odloka o obveznem 
prijavljanju stanja živine, ki vsa 
kmečka gospodarstva in druge imet
nike domačih živali zavezuje, da vsako 
spremembo v stanju živine prijavijo 
v 3 dneh pri svojem krajevnem ljud
skem odboru. Prijavi so zavezane vse 
spremembe o stanju živine, tako v 
pogledu prirastka, kakor v pogledu 
nakupa ali prodaje, zamenjave, pogina, 
jalovosti, zakola in temu slično.

Za kršilce tega odloka so prav tako 
predvidene denarne kazni do 2000 din 
ali kazni poboljševalnega dela do 20 
dni.

Ker je možno in verjetno, da bodo 
v tem pogledu potrebna podrobnejša 
navodila, jc s posebno določbo dano 
pooblastilo okrajnemu izvršilnemu od
boru,' ki pa izdajo teh navodil lahko 
poveri poverjenku za kmetijstvo in 
gozdarstvo.

• To sta odloka, ki ju Okrajni ivršilni 
odbor iz področja kmetijstva predlaga 
celotnemu ljudskemu odboru v odobri
tev v prepričanju, da sta precejšen 
doprinos za izboljšanje živinoreje v 
okraju Trbovlje

Ob zaključku skupščine so bili 
sprejeti važni sklepi za 
nadaljnje uspešno delo

Pred zaključkom IV. rednega zase
danja OLO-ja So bili sprejeti kot smer
nice za nadaljnje delo OLO-ja in nje
govih poverjeništev sledeči sklepi:

’. Radi boljšega izvajanja nalog, ki 
*toje v tekočem letu pred KLO-ji in 
r**dl boljše povezave z volivci ter 
izboljšanja njihovega sodelovanja v 
upravnem poslovanju se naroča OILO- 
iu, da organizira s pomočjo ostalih 
članov OLO-ja po vseh KLO-jih svete 
državljanov.

-• Poverjenštvo za komunalne zadeve 
naj do V. rednega zasedanja skupno 
* OLO-jem in s pomočjo množičnih 
organizacij izvede teden cest v našem 
okraju.

■I- Poverjeništvu za kmetijstvo se 
naroča, da za dvig številčnega stanja 
naše konjereje organizira plcmenilno 
Postajo z vsaj enim žrebcem. Pleme- 
ntlna postaja naj bi bila v Trbovljah 
Pod upravo Kmetijske zadruge — živi
norejskega odseka.

4. Radi pospešitve in boljše organi- 
*acije dela na kulturno prosvetnem 
»•olju naj poverjeništvo za prosveto 
vse kulturno prosvetne svete po KLO-

jih reorganizira v kulturna društva in 
to predvsem po kmečkih KLO-jih. Za 
izboljšanje vzgoje naših najmlajših in 
v poduk staršem naj se pri poverje
ništvu za prosveto organizira svet 
vzgojiteljev, izpolnjen s predstavniki 
množičnih organizacij, ki bo imel na
logo prirejati predavanja o vzgojnih 
smotrih šolske in domače vzgoje.

5. Poverjeništvu za delo se naroča, 
tta sestavi komisijo iz predstavnikov 
množičnih organizacij in strokovnja-

Gospodarska podjejja krajevnega 
ljudskega odbora v Zagorju so v pre
teklem letu pokazala visoko aktivnost. 
KLO Zagorje je pri ustanavljanju go
spodarstva pokazal veliko iniciativo in 
sposobnost. Ob zaključku leta je imel 
12 podjetij s 15 odseki. Vsa podjetja so 
bila aktivna, razen vodovodnega pod
jetja, kjer je bilo potrebnih mnogo in
vesticij za popravila vodovoda. Vso 
pozornost je posvetila uprava gospo
darskih podjetij KLO Zagorje izbolj
šanju apneniških naprav, ki so že 20ega 
novembra 1948. izvršile svoj letni plan. 
Podjetje zaposluje poleg moške delovne 
sile, ki jo sestavlja predvsem starejši 
že upokojeni kader, tudi ženske moči, 
ki so se pri delu dobro izkazale in za
služijo vse priznanje. Vsa pozornost je 
bila posvečena preureditvi in izbolj
šanju naprav, s čimer je bil omogočen 
dvig kapacitete za 100%.

Krajevna klavnica je moderno ure
jena in je v lanskem letu pokazala iz
redne uspehe, kar je pripisati zlasti 
dejstvu, da je bila splošna oskrba z 
mesom v lanskem letu zadovoljiva. 
Uprava ima namen v letošnjem letu 
klavnico izpopolniti ter osnovati po
sebno delavnico, kjer se bodo izdelo
vali razni mesni izdelki.

Gostinstvo je imelo lepe uspehe, ven
dar pa so bile težave zaradi j^omanj- 
kanja materiala, to jpa je dokaz, da je 
bila v tem pogledu uprava premalo 
aktivna.

Kino podjetje Zagorje je imelo v 
preteklem letu redno dvakrat tedensko 
predstave. Obisk je bil velik, pokazalo 
pa se je, da je poslopje kinematografa 
v Zagorju premajhno. Uprava sicer ne 
bo imela v letošnjem letu možnosti, da 
bi se prostori, v katerih je kino, izbolj
šali ali razširili, vendar pa bo to ta
koj ko padejo zapreke, storila in 
omogočila obiskovalcem stalno pose- 
čanje kina.

Čevljarska in šiviljska krojaška de
lavnica se boriti za dvig kapacitete,

8. februar 1949 bo zapisan v zgodo
vini KLO Čeče z zlatimi črkami, saj 
je prebivalcem te vasi v tem dnevu 
prvič zasvetila elektrika. V našem 
okraju je doslej elektrificirana samo 
polovica celotnega elektrifikacijskega 
omrežja, predvidenega v planu za leto 
1950, delo pa se nadaljuje in bo do 
konca leta celotno omrežje razsvetlje
no. To pomeni, da bo delo izvršeno za 
celo leto prej, kot je določeno.

Da bi prebivalstvo čim lepše pro
slavilo ta dan, je elektrifikacijski od
bor organiziral otvoritev elektrike. 
Dne 8. februarja 1949 so se prebivalci 
zbrali v dvorani KLO. Povabljeni so 
bili med drugimi tudi sekretar okrajne 
komisije Povše Dušan ter zastopniki 
DES-a iz Trbovelj, z obratovodjem tov. 
Juštinom na čelu.

Tovariša sekretarja Povše Dušana in 
zastopnike, kakor tudi vse ostale, je

kov z nalogo, da po podjetjih pregleda 
stanje zaposlenega kadra in pravil
nega izkoriščanja strojev.

6. V skladu z generalno linijo plana 
in v cilju, da dosežemo vse postav
ljene naloge naj Okrajna planska ko
misija vodi točno plansko evidenco 
nad postavljenimi proizvodnimi in in
vesticijskimi plani, ter tozadevno pre
preči sleherni poizkus kršitve planske 
discipline.

delna ovira pa so premajhni prostori 
in pomanjkanje delovne moči. Čevljar
ska delavnica še vedno ni kos vsem 
postavljenim zahtevam, pa upa, da bo 
z lokali, ki so predvideni za razširitev 
delavnice dvignila delovno silo.

Podjetje Kurivo-promet je zadovolji
vo krilo lokalne potrebe s kurivom ter 
se bo v letošnjem letu še razširilo.

Vodovodno podjetje KLO Zagorje je 
imelo v lanskem letu primanjkljaj. 
Vodstvo podjetja se je odločilo, da bo 
nedostatke in pomanjkanje vode čim- 
prej odpravilo. V letošnjem letu bo po
spešena gradnja bodočega vodovoda z 
zajetjem v Semniku, po tem ukrepu 
pa je pričakovati, da bosta Zagorje in 
njegova okolica čimprej zadostno pre
skrbljena z vodo.

»Naša knjiga« je prešla pod upravo 
Slovenskega knjižnega zavoda in uspeš
no izvršila svojo nalogo v širjenju naše 
knjige.

Valjčni mlin KLO Zagorje, ki je pod 
upravo gospodarskih podjetij, izkazuje 
od maja 1948 lep napredek, posebno pa 

,še v letošnjem letu. Njegova aktivnost 
pa je predvsem odvisna od dispozicije 
državnega žitnega fonda — filiale v 
Ljubljani, ki z Izdelki tudi povsem 
disponira. V lanskem letu sicer izka
zuje delen primanjkljaj, vendar je kri
vo to, da ni bilo podjetje vse leto pod 
upravo KLO Zagorje in ker je v me
secu oktobru in decembru primanjko
valo žitaric, tako da podjetje ni nor
malno obratovalo.

V okviru podjetij KLO Zagorje de
lujeta še Avto-prcvoz in podjetje za 
napravo stanovanjskih zgradb.

V letošnjem letu predvideva uprava 
izboljšanje in poyečanje obstoječih go
spodarskih podjetij,.na drugi strani pa 
ustanovitev novih, predvsem mehanič
ne delavnice. S sodelovanjem in s po
močjo vseh volilcev KLO Zagorje bodo 
podjetja lahko uspešno napredovala ter 
služila v veliki meri kot podlaga kra
jevnemu proračunu.

pozdravil sekretar celice KP Čeče, 
navzoči pa so pozdravili goste z dolgo
trajnim ploskanjem.

Nato je tovariš sekretar orisal zgo
dovinsko pot in borbo za dosego cilja, 
ki ga danes proslavljamo. Med drugim 
je dejal:

»Danes smo se zbrali, da proslavimo 
tisto, kar smo v stari Jugoslaviji za
man pričakovali. Zaman so bile vse 
mogoče urgence in prošnje pri katerem 
koli režimu tako pri klerikalnem kot 
pri social-demokratičnem, da bi prišli 
do električne razsvetljave. Postavljali 
so nas pred dejstvo, naj si vas elektri
ficiramo sami, z lastnimi denarnimi 
sredstvi. Le borih 10.000 din so nam 
nudili v podporo, dočim je celoten 
proračun znašal 1,200.000 din. Vemo 
pa, da je pričakalo okupatorja v bla
gajni reci in piši 3,000.000 din. Imeno
vali so nas laike, vendar nam današnja

ljudska oblast tega nc očita, tem
več nam pomaga , kjer koli more in 
kolikor more.«

Tov. sekretar je kritiziral tudi tiste, 
ki sc niso hoteli vključiti v delo skup
nosti. Večina pa je izpolnila svojo 
dolžnost, saj je delala za skupen inte
res, za skupno dobrobit — deluvec in 
kmet z ramo ob rami.

Višek zadovoljstva pa je bil, ko je 
tov. sekretar razdelil med najbolj za
služne delavce, ki so se odlikovali pri 
elektrifikaciji, odlikovanja prostovolj
nega dela.

Z zlato medaljo sta bila odlikovana 
kmet Žagar Jože in mlinar Kreže 
Martin. Prvi je napravil preko 900 
prostovoljnih ur, drugi pa preko 500.

S srebrno medaljo je bil odlikovan 
rudar in predsednik OP odbora Grum 
Mirko, ki je imel poleg svoje težke 
službe v rudniku in ostalega dela kot 
aktivist, še preko 250 prostovoljnih ur,

Z bronasto medaljo je bil odlikovan 
mladinec mladinskega aktiva v Čečah, 
Jager Ivan.

Pohvaljeni so bili tudi monterji 
DES-a, nagrado pa bodo dobili ob za
ključku del. Čudno se nam zdi, da 
tako pridni ljudje kot so navedeni, ne 
zaslužijo nikoli udarniških izkaznic.

Tov. sekretar Povše Dušan se je za
hvalil za gostoljuben sprejem in izjavil 
med drugim, da bo okraj v okviru 
možnosti še nadalje pomagal pri ure
ditvi razsvetljave. V lepih besedah je 
nadalje orisal zadružništvo na vasi ter 
pomen njega. Pred zokijučkom se je 
zahvalil za pomoč tudi obratovodja 
DES-a tov. Juštin, ki je obenem orisal 
delo elektrifikacije in navedel, koliko 
materiala bo še potrebno, da bo elek
trifikacija popolnoma dovršena.

Ob zaključku pa so vsi enodušno irt 
z veseljem zapeli pesem: »Le naprej 
brez miru«.

Nato se je pričela prosta zabava, 
kjer so ljudje z veseljem in zadovolj
stvom proslavili dan, ki pomeni korak! 
bliže k socializaciji naše vasi.

2eleli bi le še, da bi prišel predvi
den kontingent žice čimprej, ker je 
odvisno od tega, kdaj bo zasvetila luč 
ix> naših kmetijah.

Ob zaključku šivalnega 
tečaja AFŽ Boben

Sesttedenski šivalni tečaj, ki ga je 
organizirala AFZ v Bobnu, je bil 
uspešno zaključen. V soboto dne 26. fe
bruarja smo se zbrale vse tečajnice v 
prostorih, kjer je bi) tečaj, in prire
dile družaben večer.

Zbrale smo moko, meso in spekle 
nekaj priboljška. Na družabni večer 
smo povabile tudi druge člane OF, 
pozabile pa nismo na naše voditeljice 
tečaja. Za njuno požrtvovalno delo smn 
jima dale v znak hvaležnosti in pri
znanja vsaki po en lestenec, ki sta ga 
prav sedaj lahko prižgali, ko se naš 
kraj elektrificira. Za njun trud snu* 
jim dale tudi denarno nagrado.

Naša voditeljica tečaja tov. Ivana 
Pirnova pa je podarila ves denar v 
znesku 1.200 din Socialnemu fondu. Za 
to njeno velikodušno dejanje se ji še 
enkrat najlepše zahvaljujemo.

2e prejšnji dan smo si pripravile 
vse potrebno. Na tečaju smo ugotovile, 
kako lepo je delati v skupnosti. Za
vezale smo se, da bomo z enako skup
nostjo pomagale graditi zadružni dom. 
V veselem razgovoru smo govorile o 
vprašanju naše organizacije in o tem, 
kako bomo pritegnile še ostale žene v 
našo organizacijo. Ob tej priliki je bila 
izražena tudi želja, naj bi naš odbor 
organiziral še kakšen tečaj, bodisi ši
viljski ali kuharski.

Rade bi videle, da bi podoben tečaj 
organizirale tudi naše žene pri Kata
rini, kjer tako delo bolj počiva.

Ob veselem kramljanju in zvokih 
harmonike nam je čas prehitro mi
neval.

SIRITE TISK OF!

Od sodelovanja vseh volilcev 
je odvisen dober napredek lokalnega 

gospodarstva

Elektrifikacija in mehanizacija 
omogočata čimprejšnjo izgradnjo 

socializma na vasi
Efektrifilkaci£a KLO Čeče
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Okrajna mladinska konferenca v Trbovljah 
je dokazala, da bo mogoče s tako mladino 
še uspešne,e razvijati borbo za izvrševanje

petletnega plana
V nedeljo ti. marca se je vršila v 

Okrajni dvorani v Trbovljah Okrajna 
mladinska konferenca, na kateri so' se 
zbrali zastopniki mladine vsega okraja, 
rta izvolijo Okrajni komite LMS in de
legate za IV. kongres LMS-a. Konfe
renco je nekoliko motilo dejstvo, da so 
bili zastopniki množičnih organizacij 
pa tudi precej mladincev zaposleni pri 
izvedbi volitev, zaradi česar niso mogli 
prisostvovati konferenci.

Mladina Je podala obračun dela v 
letu 1941.

Po ureditvi vseh formalnosti in po 
pozdravu tov. Sorna Ivana, ki Je po
zdravil mladinsko konferenco v Imenu 
Okrajne OF, OLO in KPS, Je imel 
uvodni referat organizacijski sekretar 
OKl,MS Grešak Franc. V svojem re
feratu je navedel, da mladini še vedno 
ni uspelo pritegniti v svoje vrste 90*/* 
mladincev in da se ni Izvršila obveza, 
po kateri bi morala organizacija izvr
šiti 320.000 delovnih ur pri gradnji za
družnih domov. Do predvidenega roka 
niso bile postavljene proizvodnje bri
gade po tovarnah, pionirski organiza
ciji in fizkulturi pa se je posvečalo vse 
premalo pažnje.

Do danes je mladinska organizacija 
izvršila 116.698 delovnih ur pri raznih 
delih in šele tekmovanje za V. kongres 
KPJ in kongres SKOJ-a je poživelo in 
učvrstilo mladinsko organizacijo zlasti 
na vasi. V tekmovanju so konkretne 
obveze dvignile kmečki aktiv Geče, da 
je danes najboljši v okraju. Vsem osta
lim pa manjka dobre vsebine dela.

Metode dela so v aktivu važen činitelj 
njegovega uspešnega dela.

Po analizi uspehov v posameznih ak
tivih je bilo ugotovljeno, da so bile 
ravno pravilne metode in oblike dela 
eden izmed najvažnejših faktorjev za 
dosego uspeha. O tem pričajo najboljši 
aktivi v Čečah in v Hrastniku, ki jim 
je un>»* s pravilnimi prijemi dvigniti 
kvaliteto in vrednost dela, dočim o 
gimnaziji v Trbovljah, v Radečah, Ho- 
temežu in cementarni v Trbovljah tega 
ne moremo trditi. Napake so se delale 
tudi pri vprašanju kadrovske politike 
Mnenja, da ni zdravih sil v naši mla
dini, so skrajno škodljtva in oportuni
stična. Zdrav in sil je v naši mladini 
dovolj. Tudi šturtij in vzgoja mladine 
nista na primerni višini.

Konferenca kmečke mladine, ki se je 
vršila ob prisotnosti 140 delegatov, je 
prinesla nekaj zdravih skiepov, vendar 
vsebina konference ni prodrla do sle
hernega mladinca. Predvolilni konfe
renci za IV. kongres SKOJ-a in skupni 
kongres SKOJ-a in LMS sta pokazali 
rast in učvrstitev mladinske organiza
cije, ne smemo pa misliti, da je mla
dinska organizacija že učvrščena.

V II izobraževalnih tečajih je bilo 
274 mladincev, njihova naloga pa je. da 
obdrže obliko tečaja do jeseni in jese
ni znova prično s tečajem. Fizkultura 
Je v nekaterih pogledih slabo organi
zirana, Se slabše pa je poročanje o fiz- 
kulturnem delu. O opravljenih prosto
voljnih urah nima skoraj noben aktiv 
točne evidence. Plačevanje članarin in 
finančnemu poslovanju bo treba posve
titi več pozornosti.
Pionirske organiza< *|e so v letu 1948. 

dobro d lovale.
V nasprotju z mladinsko organizacijo 

pa je pionirska organizacija izkazala 
leta 1948. dokaj zadovoljivo delo n to 
zlasti v dosegi dolu ega učnega uspeha 
in izvedbi prostovoljnega dela. Vsi mla
dinski aktivi pa se morajo čim bolj po
glabljati v problematiko pionirskih od
redov in pomagati pri vzgoji naših pio
nirjev.

Izvrševanje obvez in skrb za delovno 
silo v industriji je naloga organizacije.

V čast IV. kongresu LMS je sprejelo 
41 k iladinsikih aktivov in 14 pionirskih

odredov kvalitetne obveze, nad kate
rimi bo treba ustvariti vsakodnevno in 
točno kontrolo nad izvajanjem obvez. V 
zvezi s tem pa bo treba odpravljati 
vse porajajoče se napake.

Kmečki aktivi pa bodo morali mno
go pažnje posvetiti vprašanju dotoka 
delovne sile v industrijo, uvesti v tem 
pogledu tekmovanje in skrbeti, da bo 
postalo stalen način dela.

Skupni kongres SKOJ-a In LMJ ter 
naloge mladine.

Prvemu referatu je sledil drugi, ki 
ga je podal sekretar OK LMS tov. 
Klemen Anton. V svojem referatu se 
je dotaknil najpreje posledic znane 
resolucije Informbiroja ln poudaril, 
da je naša delovna mladina do potan
kosti spoznala bistvo te resolucije in 
da smatra resolucijo ko« zlomljeno 
dogmo, zlomljeno zato, ker jo je zlo
mila volja jugoslovanskih. narodov.

V nadaljevanju je orisal vlogo mla
dine pri ustanavljanju kmečko-obde- 
lovalnih zadrug, pri graditvi zadruž
nih domov, pri ustanovitvi mladinske 
živinorejske ekonomije v Čečah ln 
ekonomijah na Dolu pri Hrastniku, 
fzlakah, Loki. Mlinšah in Podkumu.

Mladina se mora boriti proti špeku
lantom na vasi.

Ker je socialistični sektor odnosno 
okrepitev socialističnega sektorja v 
kmetijstvu tesno povezan z ostrim 
kurzom proti špekulantom na vast, je 
potrebno, da je mladinska organizaci
ja budno na straži in da slehernega 
krivca pokliče na odgovor. Zaradi ta
kih špekulantov trpi danes često vsa 
vas.

Preobrazba naše vasi mora biti v 
omogočeni delo mladinske organizacije.

Po vsem podeželju naj pripravijo 
kmečki aktivi kmečko proizvodne 
konference frontne organizacije, s či
mer bodo konkretno podprli OF pri 
njenem 'množičnem delu. Aktivi mora
jo vzporedno z obravnavanjem go
spodarskih vprašanj in z reševanjem 
gospodarskih nalog pričeti s temelji
tim študijem kmečke in zadružne pro
blematike. Mladina tovarn, rudnikov, 
ustanov in šol pa mora prinašati elan 
In soicalističnf duh industrijskih cen
trov mladini na vasi tako v moral
nem kot v fizičnem in kulturnem de
lu. Ta mladina ustanavlja mladinske 
številke ln brigade, ki organizirajo 
nove načine dela ter se bore proti 
starim sistemom.

Tudi vprašanje delovne sile bo 
reševala mladina.

Da bi delovna sila ne zapuščata to
varn in rudnikov, bo skrb mladinske 
organizacije, ki bo vključevala mla
dince v delo organizacije in jim nu
dila dovolj razvedrila, obenem pa bo 
skrbela za potrebno vzgojo ln za pra
vilen odnos delovodij, do mladih de
lavcev. V pogledu dotoka mladine se 
bomo morali opreti zlasti na pode
želje, ki ima še dovolj rezerv, katere 
lahko vključi v industrijo ne da bi 
zmanjšala zmogljivost kmečke proiz
vodnje.

Nadalje je velike važnosti, kar pa 
aktivi redno pozabljajo, da mora mla
dina neprestano imeti pred Očmi na
loge. ki jih je konkretiziral skupni 
kongres SKOJ-a in LMJ. Povsod tam, 
kjer se je aktiv ob zlitju mladinske 
organizacije razširil", žanje lepe uspe
he, kar je plod pravilnega razumeva
nja zlitja. V sesianke je treba vnesii 
vsebino, sekretarji osnovnih organiza
cij morajo biti lik in primer doseda
njega borca za socializem. Tak sekre
tar je prav gotovo tov. Duh Adolf v 
Čečah.

Več pozornosti bo treba posvetiti 
pionirjem in njihovi vzgoji, da ne bi 
zapadli pod vpliv protiljurtskih du
hovnikov, zaradi česai jim bomo mo

rali preskrbeti dobre mladinske vo
ditelje. Stremeti moramo tudi za tem, 
da bomo vnesli fizkulturo in Ljudsko 
tehniko v najširše vrste naše mladi
ne, misliti pa moramo tudi na usta
navljanje mladinskih kulturno-umet- 
niških društev, kjer bo našla našaf 
mladina dovolj možnosti udejstvova
nja in razvedrila.

Po obeh referatih se je vnela obšir
na diskuzija, ki se je dotaknila med 
drugim napak in pomanjkljivosti, ki 
so se dogajale v minulem letu, po
udarila potrebo o nadaljnjem tekmo
vanju in nujnost izboljšave dela v 
rudniikh ter posameznih aktivih.

Pri volitvah za Okrajni komite LMS 
je bilo izvoljenih 24 mladincev s se
kretarjem Klemenom Antonom in org. 
sekretarjem Grešakom Francem na 
čelu. Po teh volitvah so bile izvedene 
še volitve kandidatov za IV. kongres 
LMS, na katerih je bilo izvoljenih 
skupno 25 mladincev in mladink.

Iz tekmovalnega poročila, kt je sle
dilo volitvam, je razvidno, da sta bi
la v mladinsko organizacijo sprejeta 
od razpisa tekmovanja 402 mladinca 
oziroma mladinki, 11 kmečko-izobra- 
ževalnih tečajev Je zajelo 270 mla
dincev, formiranih je bilo 7 mladin
skih številk, v industrijo pa je odšlo 
nad 60 mladincev. V kmetijske za
druge Je bilo vključenih nad 300 mla- 
tncev in mladink, poglobil se je študij, 
okrepilo kulturno-prosvetno delo na 
vasi in tzvršilo 2605 delovnih ur.

Tudi pionirji so častno reševali ob
veze, saj so poleg vsega drugega de
la opravili približno 2000 delovnih 
ur v vrednosti 20.000 din ta očistili 
preko 400 sadnih dreves.

Najboljši so bili pohvaljeni.
CK LMS Trbovlje je sklenil naj

boljše med tekmovalci pohvaliti, za
radi- česar je izdal sledeči

ODLOK številka II.
O pohvali najboljših mladinskih akti
vov, predvojaških centrov, pionirskih

odredov in kmečko-izobraževalnih 
tečajev

V tekmovanju v čast IV. Kongresa 
Ljudske mladine Slovenije so mnogi 
mladinski aktivi, predvojaškl centri, 
pionirski odredi in kmečko-izobraže- 
valni tečaji dosegli lepe uspehe na 
vseh poljih dela mladinske organiza
cije. Da bi se jim dalo zasluženo pri
znanje pohvaljuje Okrajni komite 
Ljudske mladine Slovenije:

1. Aktiv kmečke mladine St. Lam- 
pert. Mladinski aktiv je bil do pred 
nedavnega brez vsakih mladinskih se
stankov. Pod vodstvom novega sekre- 
tarjata, posebno pa sekretarja aktiva 
tovarišice Zakrajšek Pavle, pa je ak
tiv takoj začel z načrtnim delom in 
izpolnjevanjem obvez v čast IV. Kon
gresa Ljudske mladine Slovenije. Do 
sedaj so vključili v mladinsko orga
nizacijo nad 80% mladine v območju 
KLO-ja. Pri raznih delih so napravili 
280 prostovoljnih delovnih ur Požive
lo se je tudi delo na ideološko-politič- 
netn in kulturno-prosvetnem polju.

2. Aktiv delavske mladine Kemične 
tovarne Hrastnik. Takoj po sprejetju 
obvez si je aktiv napravil plan tek
movanja in začel z delom Pri izva
janju obvez so naleteli na razne tež- 
koče, kalčre pa so takoj odstranili. 
Imajo dobro urejeno evidenco, kar jim 
omogoča, da bodo obveze šc prekora
čili. V mladinsko organizacijo so spre
jeli 19 mladincev in mladink. Aktiv 
skrbi tudi za strokovno izobrazbo in 
politično življenje mladine.

3. Aktiv delavske mladine Kotredež, 
rudnika Zagorje, za uspešno izvrše
vanje plana proizvodnje. Mladina stal
no prekoračuje normo za povprečno 
28%. Aktiv uspešno tekmuje s sosed
njimi aktivi delavske mladine.

4. Aktiv delavske mladine Steklarne 
Hrastnik. Kljub temu, da nimajo pro
stora, kjer bi se sestajali, aktiv uspeš
no tekmuje. V mladinsko organizacijo 
so sprejeli 85 mladincev in mladink. 
Za kvalificirane delavce je položilo 
izpit 7 mladincev. Posebno živahno 
deluje aktiv na polju Ljudske tehni
ke, kamor so vključili nad 50% vse 
mladine, ki je organizirana. V pro^ 
dukciji in pri raznih drugih delih so 
opravili nad 300 prostovoljnih delov
nih ur.

5. Aktiv šolske mladine Učencev v 
gospodarstvu Hrastnik. Organizirali so 
nad 20 učnih krožkov, v katere so 
vključili večino slabih učencev. Ima
jo redni tedenski študij po odloku CK 
LMJ. Organizirali so 2 pevska zbora. 
Na »Mladino« so naročeni 100%. Ak
tiv deluje posebno živahno na polju 
fizkulture in Ljudske tehnike, kamor 
je vključenih 140 mladincev in mla
dink. Šolski obisk je 94%.

6. Center predvojaške vzgoje Trbov
lje—Gabersko. V času tekmovanja je 
vodstvu centra uspelo, da je napravi
lo predavanja zanimiva in tako zvi
šati obisk. Center Ima urejene vse 
učne pripomočke. Center dela tudi po 
vprašanju kulturno-prosvetnega dela.

7. Center predvojaške vzgoje Stek
larna — Kemična Hrastnik. Center 
dela predvsem na kulturno-prosvet
nem polju in po vprašanju prosto
voljnega dela, kjer imajo lepe uspehe. 
Ima urejene vse učne pripomočke.

8. Pionirski odred »Maršal Tito« v 
Zidanem mostu. Učni uspeh so izbolj
šali na 97,8%. Imajo 10 grafikonov o 
učnem uspehu ta 12 grafikonov po 
vpraašnju šolskega obiska. Izvedli so 
pionirski zbor »Simboli ZPJ«, kjer je 
sodelovalo 66% pionirjev. Naučili so 
se Igrico »Škržat«, 25 deklamacij in 
4 pesmi. V fizkulturo je vključenih 
71% pionirjev. Pri okoliških kmetih 
so očistili še nadaljnjih 180 sadnih 
dreves. Imajo narejenih že nad 250 
prostovoljnih delovnih ur. Zbrali so 
nad 100 kg kosti za klejarno v Zagor
ju. Za pionirski radioaiparat so zbrali 
3760 din. Obvezali so se, da bodo ob
veze presegli.

9. Pionirski odred »Rozman Staneš 
v Loki pri Zidanem mostu. Pionirji 
se zavedajo važnosti Kongresa in so 
napovedali tekmovanje pionirskemu 
odredu v Radečah. Imajo uvedeno de
žurno službo in zbor odreda vsako ju
tro pred šolo, kjer načelniki čet poda
jajo raporte. Odred dela po vseh vpra_ 
šinjih pionirske organizacije.

10. Kmečko-izobraževalni tečaj Raz- 
bor. Prijavljenih imajo 33 mladincev, 
ki redno obiskujejo predavanja. - Pre
delali so ves material, ki je predvi
den v planu. Mladina se zanima pred
vsem za zadružništvo in napredno 
kmečko gospodarstvo.

Za uspešno delo v času tekmovanja 
pa je OK LMS pohvalil tudi sledeče 
posameznike:

1. Zakrajšek Pavlo, sekretarja mla
dinskega aktiva St. Lampert.

2. Lipovšek Ivana, sekretarja obrat
nega komiteja LMS Kolredež, rudnika 
Zagorje.

3. Knez Jožeta, sekretarja mladin
skega aktiva Podstrana, rudnika Za
gorje.

4. Obreza Vitka, mladinca Rudar
ske šole v Zagorju.

5. Dith Adolfa, sekretarja aktiva
LMS Čeče.

6. Mlinar Mihaela, načelnika štaba 
pionirskega odreda »Maršal Tito« v 
Zidanem mostu.

7. Skobe Karlota, pionirskega vo
ditelja na pionirskem odredu «Pust 
Boris« na Dolu pri Hrastniku.

8. Dobčnik Alojz, 4 kratni udarnik 
mladinske brigade na obratu Podstra- 
ni v Zagorju.

9. Drnovšek Franc, 7 kratni udarnik,
brigadir mladinske brigade na obratu 
Podstrani v Zagorju.

Po čitanju odloka pa je bil objav
ljen sledeči proglas o razpisu nagrad 
za najboljše mladinske aktive v na
daljnjem tekmovanju za IV. kongres, 
ki ga je izdal OK LMS Trbovlje:

Aktivi ljudske mladine v okraju 
Trbovlje so na čast IV. kongresa Ljud
ske mladine Slovenije sprejeli številne 
in zelo kvalitetne obveze ter s tem
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Kak® bstno izrabili v letošnjem letu 
naše dopuste

Problem pravilnega izkoriščanja 
rednega letnemu <kn>u«ia naših delav
cev m uHnmčeuttv |)««>Luja ob bliža
joči sc sezoni <iiktuaJen in je za naše 
jxxJiničje vpnašamjc (h»pustov šc prw 
ptnebno v«ž,iio, ker stremi uprava 
»Potnika« u\ terni, da pridejo pred
vsem rudar ji in drugi težki delavci do 
zaril n žen ega oddiha.

SjioimuiiM) se na težave in zmešnja- 
v<! lanskega bita, nili »e bolijo predjam
skega- Težko je bilo najti subo nekje 
oli morju, še teže v naših gorskih 
letoviščih. Naval gostov je bi ogro- 
ineiL, čisto nemogoče je bilo zadovo
ljili vse. Vzrok pa je bil v tem, da je 
večina dopustnikov zahtevali« prostor 
v turističnidi krajih v dveh glavnih 
mesecih sezone: v juliju in avgustu.

Trelm je bido početi misliti na to, 
■la st: sezona, ki je prav za prav le nek 
i«pi«t»ik starih kapitalističnih časov, ko 
je bilo za gospodo v juliju in v avgu- 
nlu komaj dobro, podaljšati, odnosno 
»la se »Aoristi ugodnosti podnebja tudi 
že prej in pozneje. Imamo kraje kjer 
je la vanje v maju in juniju, septem
bru in oktobru mnogo prijetnejše kot 
v maj večji vročimi, hoteli in kopališča 
v tem času niso tako prenatrpani, pre
vozna sne»Wtva me toliko zasedena. Ob
enem pa je za člane sindikata in nji
hov«! svojce za ta čas predpisan šc 
poseben, dodaten popust 10 %, laiko da 
znaša celoten popust 35 %, kar je že 
občil tim /.nižanje že itaik primernih 
cen v hotelih.

Jasno je torej, da je bilo tredva k 
rešitvi toga vprašan ja pristopiti z vso 
resnostjo. Potrebno je bilo l>okremiti 
korake, da bi vsem bil o pravem času 
omogočen o<ldih, ne <la pri tem na
stala kakršnakoli škoda.

V času od 7- do 11. februarja je 
biia v Zagorju konferenca, katere 
glavna naloga je billa, izdelati načrt 
irzkimiščamja Isdelske kapacitete preko 
vs«ga hita za vso državo. Konferenca 
ji: svojo nalogo uspešno dovršila. 
Glavni zaključki posvotovamja so bili 
Bledoči:

1. V letošnji sezoni !k> trelia pristo- 
iwti k jvlainskem pošiljanju naših de
lovnih ljudi na oddih v luristične 
kraje.

2. Vso organizacijo toga posla pre
vzame »PUTNIK« preko svojih fiiijal 
im poslovalnic.

3. PUTNIK 1)0 z vsemi državnimi 
hotelskimi podjetji sklonil pogodbe, 
s katerimi 1k> rezerviral 80—90 % 
mest za člane sindikata-

4. Ta mesta bodo rezervirana v pri- 
bliiž.mo 100 turističnih krajih kinom 
cede držatve.

5. Vsak član sdindiikata, ki bo želeti 
iti na oddih v času svojca rodm^ga 
dpi nista, se lx> prijavil pri najbližji 
PUTNIK-ovi poslovalnici. Tu bo dobil 
mn vpogled razpored mest in si izbrali 
damini, ki se sklada z njegovim dopu
stom. Sodelovan je PUTNIK-a in siimli- 
IcmhmHi organizacij bo morako liiti tu 
moj tesnejše, saj hio delo mnogo lažje, 
»V: l«*k) -mesta ncnčile skti|wwi sbidti-

kaiinc podružnice, sevoda po željah 
vsakega posameznega člana. Vsak 
člam bo vplačal pri svoji podružnici 
ij<lgovarjajočo vsoto im preje! hotelsko 
nakazilo (vouchor) s katerim ima za
staramo soljo v določenem hotelu. Na 
tem nakazilu bo označena tudi števil
ka sobo, tako, <la pri prihodu v hotel 
ne bo imol več nikakih neprijetnosti 
ali čakanja. Hotelčkih bonov ho iz
damo prav toliko, kolikor bo na razpo
lago mest zn oni termin; na ta način 
je gotovo, «la bo gost svoje mesto 
dobil-

6. Za dame sindikata iz Slovenije 
bodo n« razpolago sledeča mesta:

V Sloveniji 393 ležišč
V Istri in Hrv. Primorju 578 „
V Dalmaciji 175 „
V Dubrovn. Primorju 50 „
V Cimogorekem Primorju 70 „
7. V teku vse sezone bo mogoča 

točna kontrola, kdo je zased«*l soljo, 
odnosno kdo jo je rezerviral in za ko
liko časa. Ob ve«tmem delu bo popol
nostma izjcljučono, da bd mogla biiti (Iva 
gosta poslana na isto ležišče za isti 
čas.

8. Do 15. marca bo izšel v izdaji 
PUTNIK-a obširen prospekt, ki bo 
vseboval točna navodila im nasvete 
članom sindikata. Razdeljeval se bo 
preiko sindikalnih podru/jnic.

Ko se bo člam sindikata, ki bo želel 
na dopust, pri javil PUTNiK-u za sobo,, 
bo izvedel njeno številko, njen polo
žaj, njeno udobje, seveda pa tildi po
ložaj hotela, -značilnosti in anainemi- 
tosti kraja in okolice.

Kat že rečeno, ho piri izvedbi tega 
načrta imel levji delež sindikat, saj je 
Sindikalnim podružnicami rtnk že dona 
naloga, da skupaj s jjodjetjem regu
lirajo dopuste in skrile za pravilno 
izralbo oddiha našega delovnega člo
veka.

Ob nedeljah naj delujeta 
obe železniški blagajni 
na postaj! v Trbovljah
Ko sem šel v nedeljo 27. februarja 

na jutranji vlak, ki pelje iz Trbovelj 
proti Zidanemu mostu, je bila na po
staji _ pred blagajno taka gneča, da 
poslujoča blagajničarka ni zmogla svo
jega dela in je moralo mnogo ljudi 
oditi, ne da bi dobili vozovnice, na 
vlaku pa so morali plačati predpisano 
kazen. Razumemo, da imajo majhni 
kraji, kjer se vozi le malo ljudi, eno 
samo blagajno. Trboveljska postaja pa 
ima prav iz razloga, ker je pričakovati 
stalno močan potniški promet, dve bla
gajni, od katerih pa posluje samo ena. 
Razburjenje in kritiziranje potnikov je 
ob takih prilikah razumljivo, ker vzbu
ja železniška uprava domnevo, da ji 
ni pri srcu udobnost potnikov, dasi- 
ravno bi ti uprava z uvedbo dveh 
blagajn sama sebi olajšala težko in 
odgovorno delo.

napovedali tekmovanje posameznim 
mladinskim aktivom.

V času od 15. januarja 1949 do da
he« so aktivi odnosno mladina aktivov 
v izvrševanju obvez dosegli lepe uspe
he, kar kaže, da jih bodo tudi častno 
Izvršili.

Da bi najzaslužnejši aktivi Ljudske 
mladine v našem okraju dobili za svo
je zasluge priznanje, razpisuje Okraj
ni komite LMS-a v tekmovanju za IV. 
kongres LMS-a sledeče nagrade:

1. Za najboljši aktiv delavske mladi
ne: Radioaiparat.

2. Za najboljši rudarski aktiv: No
gometno opremo.

3. Za najboljši -aktiv kmečke mla
dine: Pribor za rdeči kotiček.

4. Za najboljši aktiv šolske mladine: 
Nogometno opremo.

5. Za najboljši aktiv ustanove: Pri
bor za odbojko.

•. Za najboljši aktiv terena: Opre
mo za tel. vod.

Nagrade se bodo razdelile ob za
ključku tekmovanja, to je na dan 
1. maja.

Ob zaključku konference so bili 
sprejeti številni sklepi, ki nakazujejo 
delo okrajnega LMS za leto 1949. Skle
pi vsebujejo konkretne obveze mladi
ne tako glede vsestranske vzgoje mla
dine s študijem in tečaji, kot glede 
organizacije nadaljnjih mladinskih 
brigad ter reaorganizacije starih mla
dinskih številk. Vaška mladina mora 
podvojiti svoje napore za preobrazbo 
vasi, pri čemer ji bodo služili vaški 
izobraževalni tečaji, vključevanje 
kmečke mladine v zadruge, organiza
cija proizvodnih konferenc, poživitev 
gradenj zadružnih domov, ustanavlja
nje ekonomij, vključevanje mladine v 
industrijo itd. Sprejeti so bili tudi kon
kretni sklepi glede smeri kultumo- 
pmsvetnega dela, dela pionirjev In 
glede splošnih del v okrajnem in re
publiškem merilu, s čimer je bila 
konferenca zaključena.

V trboveljskem okraju 
je ustanovljeno udruženje slepila

Ze v 1. 1948 je bilo osnovano v 
Trbovljah društvo slepih, ki šteje 36 
rednih članov in preko 300 izrednih. 
Društvo ima tesno povezavo z okrajnim 
odsekom za socialno skrbstvo, ki skrbi 
ea vključevanje slepih v delo, obenem 
pa podeljuje starejšim podpore, ki jim 
omogočajo preživljanje.

Organizacija ima od časa do časa 
sestanke, na katerih razmotrivajo naj
važnejša vprašanja, k) zadevajo posa
meznike. Sposobnejši bodo zaposleni v 
njim primernih in odgovarjajočih za
poslitvah, v kolikor se to že ni zgodilo. 
Društvo se zanima tudi za socialne 
razmere vsakega člana in mu omogoča 
s podporami olajšati življenje. Pred 
kratkim so bile razdeljene med naj
potrebnejše člane tekstilije.

Društvo pa ne skrbi za svoje tova
riše le v materialnih ozirih, temveč 
hoče, da bodo tudi oni stopali skupno

v vrstah ostalega delovnega ljudstva 
na pot lepšega življenja.

Na sestankih se člani seznanjajo z 
novimi, človekoljubnimi in s politični
mi problemi sedanjega časa. Ta novi 
čas čutijo naši tovariši in opaža se, 
kako z zanimanjem slede razvoju naše 
domovine v gospodarstvu, političnem 
In splošnem napredku. Danes ne čutijo 
več nikakega zapostavljanja s strani 
človeške družbe, kot so čutili to v 
bivši predaprilski Jugoslaviji, ko je 
bil v letu 1929 razpuščen zavod za 
odrasle slepe v Kočevju in so mnogi 
prešli tako v breme staršev, drugi pa 
so se zatekli v hiralnice ali odšli bera
čiti na ceste.

Danes se zavedajo, da so enakovredni 
z vsem ostalim ljudstvom, kar jim 
vzbuja ln daje voljo do življenja in do 
dela, ki jim je po njihovi moči naka
zano. P. J-

Tekmovanje za kategorizacijo 
igralskih skupin Slovenije

Da bi dvignil kvaliteto igranja dram
skih igralskih družin in da bi dobil 
pregled nad zmogljivostjo teh skupin, 
obenem pa, da bi se seznanil z nji
hovo problematiko, je razpisal IOI.PS 
polletno tekmovanje, ki naj bi trajalo 
od januarja do junija 1949.

Po okrajih mora biti tekmovanje 
zaključeno do 15. aprila, v maju se 
bodo vršile tekme med najboljši
mi skupinami z okrajnih tekem, naj
boljše skupine s tega tekmovanja pa 
bodo v juniju nastopile na republiški 
reviji igralskih skupin v Ljubljani, 
Mariboru in Celju. Namen teh tekmo
vanj je poleg navedenega, dobiti okraj
ne prvake, ostale skupine pa vzpore- 
diti po kategorijah, s čimer bomo pri
šli do jasne slike amaterskega igranja 
pri nas.

V katergorijo začetniških skupin 
pridejo skupine, ki dosežejo 50 % do
segljivih točk, v kategorijo krajevne
ga merila skupine, ki dosežejo od 50 do 
60 % in katerim se priporoča gostova
nje izven kraja, skupine medkrajev
nega merila 60—70%, smejo gostovati 
v sosednjih krajih, skupine okrajnega 
merila 70 do 80 % bodo lahko na
stopale na okrajnih festivalih In v

gledališčih na Jesenicah, v Celju, Ptuju 
itd., skupine medokrajnega merila 80 do 
90 % bodo lahko nastopale kjerkoli y 
republiki, skupina pa, ki bi dosegla 
republiško merilo 90—100 •/• bo lahko 
nastopila v SNG v Ljubljani in Marii 
boru, ob primernih prilikah pa tudi v 
drugih republikah.

Najvišje možno število dosegljivih 
točk je 70 in sicer 10 za izbiro in poi 
dajanje igre, 10 za podajanje teksta* 
10 za situacije in mimiko, 10 zn obli
kovanje igralskih likov, 10 aa skupno 
igro, 10 za dinamiko predstave in 10 
za opremo odra.

Skupine, ki bodo tekmovale, smejo 
prostovoljno izbirati igre, važno pa je* 
da izberejo napredne igre in da se 
na tekmovanje dobro pripravijo. Vsa 
pojasnila, ki so v zvezi s tekmovanjem, 
pa dobe igralske skupine pri okrajnem 
LPS v Trbovljah.

Preklic
Preklicujem Izgubljeno staro sindb 

kalno izkaznico štev. 207938 za neve
ljavno. Novak Ivan, Trbovlje.
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Glas naših čiiaieiiev
Birokracija In brezčutnost bivše 

usmiljenke v trboveljski bolnišnici
V času, ko ogromna večina poštenih 

ljudi vlaga vse svoje sile v izgradnjo 
socializma, ko z vedno večjimi uspehi 
ustvarja boljše življenje za vse nas, 
imamo v naši sredi samo še par bednih 
in pokvarjenih ljudi, ki poskušajo 
kvarno vplivati na silno moč in jekle
no voljo naših delavcev in kmetov pri 
izvrševanju petletnega plana s tem 
da ustvarjajo pri ljudeh nerazpolože- 
nje z željo, da bi bilo vsaj nekaj ne
zadovoljnih ljudi. Njihovi nameni so 
nam znani, njihovi cilji jasni. Oni ho
čejo zmanjšati delovni polet in elan 
naših delavcev in med nezadovoljneži 
razširjati lažnjive parole ter na ta 
način razvijati sovraštvo do ljudske 
oblasti, spodkopati temelje naše druž
bene ureditve z napadom na naš so
cialistični sektor gospodarstva, na na
šo ljudsko oblast in na našo vojsko. 
To delajo zaradi tega, ker si žele vrni
tve starega, od našega delavca nešte
tokrat prokletega izkoriščevalskega 
reda, v katerem so mu pili kri in 
izsesevali tudi njegove zadnje življenj
ske sokove protiljudski oblastniki, ki 
so si s sadovi deja naših delavcev, ka
terih družine so živele v največji bedi 
in pomanjkanju, kopičili in večali 
svoje osebno bogastvo ter pri tem bili 
nedovzetni za želje in potrebe vseh 
naših, dtldvnih ljudi kot zakleti so
vražniki njihovih osnovnih pravic, na
cionalne svobode in gospodarske ne
odvisnosti.

Dejanje, ki je bilo pred kratki,pl iz- 
.vršeno v trboveljski bolnici, nam pri
ča, da je tudi pri nas v Trbovljah še 
nekaj takih ljudi in to v vrstah bivših 
»usmiljenih sester«, ki so do nedav
nega služile in po vsej verjetnosti še 
danes služijo protiljudski duhovščini, 
ne pa delovnemu ljudstvu.

Pred nedavnim je predsednik okraj
nega ljudskega odbora prinesel zvečer 
pred bolnico svojega dve leti starega 
sina, ki si je zlomil nogo in prosil 
uslužbenke bolnice, naj mu omogočijo 
takojšnjo zdravniško pomoč. Zenske 
so vztrajno in trdovratno odklanjale 
njegovo prošnjo In zatrjevale, da nje
gov 8ht ne more biti sprejet v bolnico, 
predno ne prinese iz ambulante potr
dilo zdravnika. Ko je hotel predsednik 
rešiti zadevo telefonsko z zdravnikom 
in v ta namen prosil dovoljenje za 
telefonski razgovor, so mu tudi to hje- 
govo prošnjo odbile in ga nevljudno 
ter žaljivo odslovile z vprašanjem kaj 
on sploh misli in z očitkom, da ima 
nesramne zahteve. Tovarišu predsed
niku OLO. ni preostalo drugega kot da 
se je sam napotil k zdravniku, mu za
devo obrazložil in ga prosil, naj mu 
napiše napotnico za sprejem sina v 
bolnico. Tudi zdravnik je najprej zah
teval in vztrajal na tem, da ga je tre
ba odnesti v ambulanto. Sele, ko mu 
je predsednik povedal, da je invalid 
in razen tega še bolan, je popustil in 
napisal napotnico za bolnico, »Bivši 
usmiljeni sestri« Žnideršič Cvetki tudi

Ze pred dvemi leti je bila osnovana 
V Hrastniku moto-sekcija, ki je bila 
v sklopu društva Trbovlje, Z vestnim 
delom in s porastom članstva pa je 
sekcija postala samostojno društvo.

Upravni odboj- novega društva pa 
se ni zadovoljil samo s tečaji, katere 
je prirejal v šoli, kjer so dobili mladi 
fantje prve teoretske pa tudi praktične 
pojme o motornih vozilih. Potreba za 
izgraditev lastne garaže in delavnice 
je bila čim dalje večja. Na pobudo 
upravnega odbora so pričeli graditi 
garažo in delavnico, ki bo v veliki 
meri pripomogla, da se bo v društvo

potrdilo zdravnika ni bil zadosten 
dokaz nujne potrebe za takojšen spre
jem, temveč je predsednika osorno 
vprašala zakaj ga ni podnevi prinesel 
v bolnico, čeprav je vedela, da si je 
njegov sin zlomil nogo šele zvečer.

Ni nam treba povedati še več o 
vsega obsojanja vrednem, prostaškem 
in sovražnem odnosu imenovane usluž
benke do tovariša predsednika OLO. 
Vsakomur je jasno, da je v trbovelj
ski bolnici na delu protiljudska klika, 
ki blati našo ljudsko oblast in ki ne 
upošteva, da je danes v službi po za
slugi naših borcev, ki so premagali 
fašizem in nacizem in domačo izdajal
sko kliko ln da danes delamo, gradimo 
in ljudem dajemo možnost do dela in 
zaslužka ter velike možnosti za še 
lepše življenje na podlagi pridobitev 
narodno osvobodilne borbe. Ti malo
številni bedni in zelo pokvarjeni lju
dje se danes pri svojem protiljudskem 
delu opirajo na neke 'slabosti neka
terih naših delavcev in kmetov, isto
časno pa na vse načine kujejo zaroto 
proti njim. Prav gotovo je naša sla
bost, da se še danes nahajajo taki ele
menti v službi našega ljudstva. To pa 
pomeni, da naši delavci niso dovolj 
revolucionarni, odločni in budni. De
lavski razred, ki je pod vodstvom Ko
munistične Partije doprinesel največji 
delež v bof-bl za ustvaritev novega 
družbenega reda, je danes plemenit 
celo do tistih, ki ga klevetajo, ki mu 
ne žele boljše bodočnosti, ker se za
veda svoje moči in vzgojnih nalog. 
Delavci so hoteli tudi tem tovarišicam 
dati možnost, da se popravijo in da 
posnemajo napore delovnih ljudi pri 
izvajanju petletnega plana. Pri tem so 
prav gotovo imeli najboljše namene.

Naše delovno ljudstvo ve, da tl ele
menti spremljajo njegove ogromne 
uspehe s klevetami in mržnjo do na
ših delavcev, katerim bi morali biti 
zelo hvaležni za vse to kar danes 
uživajo. Zato jim zadnjič povemo, da 
je naša Osvobodilna fronta pod vod
stvom Komunistične Partije silna in 
enotna borbena fronta najboljših ljudi, 
ki so bili sposobni uničiti fašizem in 
obračunati s svojimi domačimi raz
rednimi sovražniki za časa narodno
osvobodilne borbe in ki so danes še 
bolj kot kdajkoli prej sposobni izklju
čiti iz svoje srede vse njim škodljive 
elemente.

Sličnih primerov Je bilo v naši bol
nici že več. Bivše »usmiljene sesti e« 
uživajo pri tem, ko gnjavijo ljudi in 
jih pošiljajo od hiše do hiše in od 
vrat do vrat. Starega moža s Kleka 
so morali vaščani zaradi take vrste 
»usmiljenosti« uslužbenk nesti 1 km 
daleč od bolnice do ambulante, dasi- 
ravno so že prehodili dolgo pot. Pre
pričani smo, da se taki primeri ne 
bodo več dogajali. Za to bo poskrbela 
naša ljudska oblast In naša Osvobo
dilna fronta.

vključilo še več članov, kakor jih ima 
sedaj. Tekom meseca januarja je bilo 
izvršenih 132 in pol prostovoljnih de
lovnih ur, kar kaže veliko voljo za 
izgraditev lastnih prostorov in če upo
števamo, da so delali udarniško sko
raj vedno samo člani upravnega od
bora. Treba pa bo še mnogo indivi
dualnega in političnega dela z osta
limi člani, da bodo tudi oni prišli 
ha delo in da ne bodo navzoči samo 
takrat, kadar zabrni motor in kadar 
so napovedane učne vožnje.

Tudi zamisel o izgraditvi društvene 
dvorane je našla dober odmev. .Kakor

hitro bo gotova garaža, bodo pristopili 
še k izgraditvi dvorane in pisarne, 
kjer se bodo člani društva tudi kul
turno izgrajevali.

Radi mnogih del pri gradnji garaže 
in delavnice je društvo začasno pre
nehalo s tečaji, ki se bodo nadaljevali 
takoj, kakor hitro bodo ta dela iz
vršena.

Kakor že omenjeno je bila grupa, 
oziroma’ sekcija, v lanskem letu pod 
okriljem društva v Trbovljah, iz gru
pe pa je nastalo samostojno društvo, 
ki je za svoja dela in v znak prizna
nja prejelo od CO ZSS podporo v 
znesku 30.000 din. Društvu pa so pri
skočile na pomoč tudi sindikalne po
družnice v Hrastniku z denarnimi 
sredstvi. Tako je uprava rudnika dala
10.000 din, sindikalna podružnica rud
nika 10.000 din in sindikalna podruž
nica steklarne 500 din, za kar se jim 
upravni odbor društva najlepše za
hvaljuje.

V letošnjem letu namerava društvo, 
s pomočjo množičnih organizacij, ki so 
krni obljubile polno pomoč, opremiti 
garažo z orodjem in stroji in povečati 
število vozil, ker ima do sedaj samo 
eno motorno kolo.

Novi stadion v Zagorju • 
je obveza 3. leta petletke

Športno društvo »Proletarec«, Za
gorje, ki je v lanskem letu doseglo 
lepe uspehe, si je skupno s telovad
nim društvom zadalo plan dela v le
tošnjem letu. Člani telovadnega dru
štva bodo popravili streho svojega 
doma in ga prekrili, uredili sl bodo te
lovadnico, popravili oder in garde
robo. Stoodstotno bodo izvedli Titovo 
štafeto,, telovadni nastop v Zagorju in 
štiri vaške nastope: v St. Juriju pod 
Kumom, v Lokah, Izlakah in Cemše- 
niku. Z nastopi na podeželju hočejo 
razširiti fizkulturo tudi v teh krajih 
Skrbeli bodo za usposabljanje novega 
kadra ter v ta namen poslali na razne 
tečaje več mladincev. Pridobili bodo 
30 novih aktivnih članov.

Športno društvo Proletarec pa si je 
zadalo nalogo, da v letošnjem letu 
zgradi fizkulturni stadion. Ustanovili 
bodo strelsko sekcijo ter z ostalimi 
masovnimi organizacijami izvedli pro
slavo 1. maja. Kolesarji bodo izvedli 
dirke za prvenstvo Zasavja, nogome
taši pa bodo poleg rednega treninga 
vnesli v sekcijo več političnega dela; 
poleg rednih tekem bodo odigrali tek
mo z enim od reprezentativnih moštev 
sosednih republik.

Delo alpinističnega 
odseka Trbovlje

Meseca decembra 1948 leta je bil v 
Trbovljah ustanovljen alpinistični od
sek Planinskega društva Trbovlje, 
kateri šteje 22 članov - pripravnikov. 
Odsek je imel dosedaj 3 redne sestan
ke, katerim je prisostvoval delegat 
Planinske zveze Slovenije tov. Bučar. 
Orisal je članom pomen in namen alpi
nističnih odsekov ter podal v obširnem 
referatu smernice za delo odseka. Na
men odseka je vzgajati planince, pred
vsem mladino, v telesno, kakor tudi 
kulturno močne ljudi, ki bodo kos vsem 
nalogam, postavljenim pred nas. Vzga
jali se bodo v tem duhu vsi posetniki 
predvojaške vzgoje, da bodo lahko ver
ni čuvarji naših meja od Triglava do 
Sar planine.

Člani - pripravniki so izdelali celo
letni načrt svojega dela, in to:

1. Redne sestanke alpinistov bodo 
imeli vsake 14 dni v društvenem lo
kalu.

2. Poleg rednih strokovnih predavanj 
bodo priredili 1 krat mesečno politični 
študij.

3. Vsak mesec 1 krat bodo organizi
rali izlet v Julijske ali Kamniške alpe.

4. Do 15. julija t. 1. bodo izvedli 
14 dnevni alpinistični tečuj na Kam
niškem sedlu.

Fizkultura mora postati v novi 
Jugoslaviji last milijonov de

lavcev mest in vasi
Uredništvo Trbovlje — Uprava rudnika Trbovlje telefon 54 — Tiskarna Slovenskega poročevalca

Fizkultura in šport
Uspešno delo avto-moto društva 

v Hrastniku

5. Do konca leta bo odsek uredil v 
društvenem lokalu planinski kotiček.

6. Aktivno bodo sodelovali pri vseh 
akcijah Planinske Zveze Slovenije in 
pri svojem društvu.

Prvi izlet je določen v drugi polo
vici meseca marca na Grintovec v 
Kamniških planinah. Podrobnosti o iz
letu bodo naknadno objavljene.

Ali že veste
da se v Hrastniku porabljajo v rud

niški menzi zaboji, v katerih dobav- 
ljajog hrano, za kurjavo, namesto da bi 
jih vračali zadrugam.

da se toči v rudniški menzi v Hrast
niku vino, ki pa ima okus limonade.

da ... če hočeš sklicati masovno zbo
rovanje, ne smeš pozabiti pripomniti, 
da bo po zborovanju ples. Ce tega ne 
storiš, bo dvorana v Zagorju prazna. O 
tem smo se prepričali v nedeljo, ko je 
bilo zborovanje prav slabo obiskano, 
na pustni torek pa je bila dvorana 
premajhna za maskerado.

da... upokojeni zločinec dr. Vidmar 
iz Hrastnika še vedno poseduje konce
sijo, ker visi njegova tabla na zidu.

da se je končal občni zbor sindikal
ne podružnice okrajnega magazina s 
splošnim prekomernim pitjem in tudt 
za jedačo je bilo prav dobro preskrb
ljeno. Kot dostojni zaključek svojega 
celoletnega dela je bilo na dnevnem 
redu še medsebojno razlaganje z bese
do in.........Vsekakor današnjim časom
zelo neprimerno.

da je nabavila menza DUR-a v 
Trbovljah veliko množino čebule št la 
kislo zelje, ki ga sedaj dnevno servira 
ubogim abonentofn kot solato. Pripo
ročljiva je samo za popolnoma zdrave 
in polne želodce.

da se prizadeti iz štpv. 07 v Trbov
ljah ne čutijo krivim, pravijo, da ni 
res, kar je bilo napisano v zadnji šte
vilki Zasavskega udarnika, komentar 
prepuščamo tistim, ki stanujejo v ne
posredni bližini?!!

KINO TRBOVLJE
predvaja ameriški film 

»NORICA«
Predstave: v petek ob 5 in 7,

V soboto samo ob 4, 
v nedeljo ob S, 5 ln 7, 
v ponedeljek ob 3, 5 in 7, 

Mladina do 16. leta starosti ima do
voljen dostop samo k predstavam ob 3.

. V bodoče je zabranjen vstop vsem 
onim, ki imajo s seboj otroke v sta
rosti do 6 let, posebno še onim, ki 
imajo otroke v naročju. — Vratarji in 
reditelji imajo nalog, da jim zabranijo 
vstop v dvorano.

KINO HRASTNIK
predvaja sovjetski film 

»ZOJA KOSMODAMJANSKA« 
Predstave: v soboto ob 5 in T1,

v nedeljo ob 3, 5 in 7 url. 
Prihodnji teden predvajamo 

sovjetski film »GAJCI« 
Predstave: v sredo ob 7,

v četrtek ob 5 in 7 zvečer.

KINO »TRIGLAV« ZAGORJE
Sofeota, 12. III. ob 5 in 7 zvečer. 
Nedelja,, 13. III. ob 3 5 in 7 zvečer. 
Nedelja ob 10. uri dopoldne mladinska 

predstava
Švedski film

»KO CVETIJO LIVADE« ,
Sreda, 16. III. in četrtek 17. III. ob 

5 in 7 zvečer
odlični sovjetski film

»ZOJA KOSMODEMJANSKA«

Kolesarji!
Koncem marca se bo vršil spornia- 

, danski kolesarski kros. Vabijo se vsi 
imetniki športnih in turističnih koles, 
da se ga množično udeleže.

Kolesarski klub SSD Rudar.

Odgovorni urednik Stane Šuštar


